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Proletari din toate tarile, uniti-vă !

IN CAPITALĂ

gospodăria de stat Reghin, 
iltate în muncă. Printre vreai

COLECTIVIȘTII DIN MARCUL EȘTI
IN REGIUNEA OLTENIA

IN REGIUNEA BUCUREȘTI

Brigada de mecanizare completă, condusă de tov. _____ ____ ____
giunea Mureș — Autonomă Maghiară, a obținut in anul trecut bune rezultate în muncă. Printre vretf» 
nicii mecanizatori se numără și Silagy Iosif, (în fotografie) care, în fiecare campanie și-a depășit cu 
mult planul, executînd lucrări de calitate șl realizînd însemnate economii de carburanți și lubrifianți

S-au terminat operațiunile de stabi
lire și delimitare a circumscripțiilor 
electorale. S-a stabilit un număr de

în întreaga țară continuă pregătirile în vederea alegerilor de deputați în
Marea Adunare Națională și în sfaturi le populare care vor avea loc la 5 
martie.
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Central
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile șl instituțiile agricole

• •

Tov. David Iu-

lian este unul din-
tre fruntașii S.M.T.-
ului Slobozia din

regiunea Rucureștl.
Șl acum la pregă-
tlrea utilajului pen-
tru campania de
primăvară, tov»
David Iulian se
numără printre
mecanizatorii e-
vidențlați în mun-

că.

• •

Ce măsuri trebuie luate pentru terminarea 
la timp și de bună calitate a reparării utilajului ?
NE RĂSPUND:

Tovarășul

ing. Ion Slătîneanu, 
șeful serviciului reparații 

din Direcția Generală S.M.T.

Pină acum citeva zile, tractoarele 
din stațiunile de mașini și tractoare 
au fost reparate în procent de 57,2’/», 
plugurile 49,2%, semănătorile 54,6’/». 
cultivatoarele 43,8’ ». Cele mai bune 
rezultate au fost obținute deocam
dată de către S.M.T.-urile din regiu-

Lo S.M.T. Sqrulești

Reparațiile se apropie 
slîrșit

Mecanizatorii de la S.M.T. Săru- 
lești, raionul Lehliu, depun eforturi 
susținute pentru executarea repara
țiilor și revizuirea tractoarelor și 
mașinilor agricole în cele mai bune 
condiții și într-un timp scurt.

Conducerea stațiunii, îndrumată 
de organizația de partid, a organi
zat bine munca încă de la început, 
repartizind mecanizatorii în 9 echipe 
de reparații. între echipe și între 
membrii acestora se desfășoară în 
prezent întrecerea socialistă pe pro
fesii, echipe și ansamble, iar deca
dal, în consfătuiri de producție se 
face analiza muncii. De asemenea, 
prin gazeta de perete se populari
zează succesele obținute, iar la pa
noul de onoare sînt evidențiați trac
toriștii și mecanicii fruntași în mun
ca de reparații.

Datorită bunei organizări a mun
cii, procurării la vreme a pieselor și 
materialelor, precum și repartizării 
judicioase a oamenilor, s-a reușit ca 
pînă la 3 ianuarie 1961, viteza zilnică 
de lucru la reparații să se realizeze 
în procent de 120 la sută, reparîn- 
du-se 62 tractoare, 18 semănători și 
40 de pluguri.

Cu sprijinul organizației de par
tid și al consiliului de conducere, 
comitetul sindical a izbutit să. orga
nizeze temeinic întrecerea socialis
tă desfășurată între echipe, iar în 
cadrul acestora între mecanizatori.

Analizînd posibilitățile de care 
dispun, în consfătuirea de producție 
care s-a ținut la 28 decembrie 1960, 
mecanizatorii de la S.M.T. Sărulești, 
au hotărît să realizeze planul de re
parații cu 15 zile mai devreme decit 
era prevăzut în plan. Pentru a-și 
respecta angajamentul, în fiecare zi, 
după terminarea programului de lu
cru. șeful de atelier, mecanicul con
trolor și șefii echipelor de lucru fac 
analiza rezultatelor obținute și ho
tărăsc măsurile noi care trebuie lua
te pentru remedierea deficiențelor.

Trebuie arătat că la sporirea vite
zei de lucru o contribuție serioasă 
au adus-o măsurile tehnice și iniția
tivele aplicate în producție de me
canizatori. Astfel, tov. Matei Lucaci, 
bunăoară, a confecționat în atelierul 
stațiunii un dispozitiv pentru nitui- 
rea șasiului la tractorul K.D. prin 
folosirea căruia se fac însemnate e- 
conomii de timp și de bani. De ase
menea, pentru mărirea randamentu
lui la pregătirea liniei de arbori (cu
zineții motorului), tot tov. Matei 
Lucaci, în colaborare cu strungarii 
Iorgu Ion și Zamfir. Tudor, au con- 

nea Crișana, care au efectuat repa
rația tractoarelor în procent de 73%, 
a semănătorilor 68,3 "/o, a plugurilor 
63,6% și a cultivatoarelor, 54,1’/». 
Succese asemănătoare au dobindit și 
S.M.T.-urile din regiunile Mureș- 
Autonomă Maghiară și Maramureș. 
In unele stațiuni, unde munca a 
fost temeinic organizată potrivit 
graficelor de reparații, unde s-a a- 
cordat atenția cuvenită asigurării 
din timp cu piese de schimb și ma
teriale, unde se recondiționează nu
meroase repere utilizabile — repa
rația tractoarelor a fost terminată 
de pe acum. Așa sint de pildă 
S.M.T.-urile Sibioara, regiunea Do
brogea, Chitila și Bogdana — regiu
nea București și altele.

în regiunile Cluj, Bacău și Iași 

fecționat un dispozitiv montat pe 
strung, cu ajutorul căruia producti
vitatea muncii la această operație a 
crescut cu peste 150 la sută.

Pentru intărirea simțului de răs
pundere al mecanizatorilor față de 
calitatea lucrărilor de reparații, or
ganizația de partid a stațiunii a re
partizat pe membrii și candidații de 
partid la fiecare echipă de lucru, 
după importanța lucrărilor, volumul 
acestora și numărul de oameni. In- 
struiți și îndrumați de biroul orga
nizației de partid, agitatori ca Năs- 
tase Ștefan, Cartamiza Ion, Iorgu 
Ion, Gagiu Dumitru și alții aduc un 
aport substanțial la buna reușită a 
reparațiilor. Dintre mecanizatorii 
care se evidențiază în această ac
țiune pot fi citați tovarășii Dragomir 
Gh., Dobre Petre, Floroiu 
Mavrodin 
lescu N., 
Stan.

Alex., 
M., Simbotiu C., Stănciu- 
Preda Alex. și Stanciu

ȘTEFAN CONSTANTIN 
corespondent

Ir casa lui Tudor Chiriae

I

In casa colectivistului Tudor Chiriae, din satul Dîrvari, comuna Cio- 
rogîrla, regiunea București. Bunăstare și voie bună. Tudor Chiriae a in
vitat pe vechiul său prieten, colectivistul Savu Petre, la un pahar de vin

Pentru alegerile în Sfatul popular 
al orașului București au fost stabilite 
și delimitate 458 circumscriții electo
rale, 1962 circumscripții pentru sfatu
rile populare raionale, iar în comunele 
din raza orașului s-au delimitat 935 
circumscripții electorale.

Sîmbătă, în adunări la care au luat 
parte numeroși oameni ai muncii, au 
fost desemnați membrii celor 8 comisii 
electorale raionale. Din ele fac parte 
reprezentanți ai organizațiilor P.M.R., 
sindicatelor, organizațiilor de tineret 
și femei, cooperativelor și ai altor or
ganizații de masă și reprezentanți de
semnați în adunările oamenilor muncii 
din întreprinderi și instituții.

La toate sfaturile populare raionale 
din Capitală se fac pregătiri pentru 
întocmirea listelor de alegători.

lizeze cel 
Iumui de

insă, ritmul lucrărilor este complet 
nesatisfăcător, reparația tractoarelor 
executindu-se abia în procent de 
32,5, 36,5 și respectiv 41,3%. Rezul
tate la fel de slabe s-au obținut in 
aceste regiuni și în ce privește ma
șinile agricole. în regiunea Cluj, de 
exemplu, semănătorile au fost re,- 
parate abia în procent de 2,8’/». Cum 
se poate explica oare faptul că la 
S.M.T. Surduc din această regiune, 
tractoarele au fost reparate abia în 
procent de 11%, plugurile 8’/», iar 
la semănători și cultivatoare mari 
încă n-a fost început lucrul ? Ase
menea exemple care nu fac cinste 
conducerilor unităților respective se 
pot da citind și S.M.T.-urile Crivești 
și Podul Iloaiei, regiunea Iași, 
Curtici, regiunea Banat ori Proștea 
Mare, regiunea Brașov.

în general, trebuie __________
față de timpul care a trecut de Ia 
începerea reparației _________
pînă în prezent, stadiul reparației 
este nesatisfăcător în S.M.T.-uri, de
oarece pînă acum trebuia să se rea- 

puțin 60 Ia sută din vo- 
Iucrări planificate.

subliniat că

tractoarelor

ing
Tovarășul

N. Ștefănescu,
director adjuflet

al Direcției Mecanizării 
din Departamentul Gostat

Care este situația reparației uti
lajului ? Pînă în prezent, în general 
se poate spune că graficul de lu
crări este îndeplinit. In procente, 
rezultatele se prezintă astfel: trac
toarele din gospodăriile de stat au 
fost reparate în procent de 35 la 
sută, semănătorile de cereale 38 la 
sută, cele de porumb 42 la sută, 
cultivatoarele suspendate 39 la sută, 
plugurile 38 la sută, grapele cu 
discuri 48 la sută.

Trusturi fruntașe în acțiunea de
AL. RAICU

(Continuare in pag. 4)

168 circumscripții electorale pentru a- 
legerea deputaților în sfatul popular 
regional, 1.157 circumscripții electorale 
pentru sfaturile populare raionale și 
125 circumscripții electorale pentru 
sfatul popular al orașului regional 
Giurgiu. Totodată s-au stabilit 532 
circumscripții electorale pentru sfatu
rile populare ale orașelor raionale și 
12.290 circumscripții electorale pentru 
sfaturile populare comunale.

In această regiune a fost, de aseme
nea, terminată stabilirea și delimita
rea unui număr de 157 circumscripții 
pentru sfatul popular regional, 387 cir
cumscripții electorale pentru sfaturile 
populare ale orașelor regionale, 286 
circumscripții electorale pentru sfatu
rile populare ale orașelor raionale, 
1.010 circumscripții electorale pentru 
sfaturile populare raionale și 11.387 
circumscripții electorale pentru sfatu
rile populare comunale.

Aproape 4.000 de cetățeni, care fac 
parte din consiliile F.D.P. regionale, 
orășenești, raionale și din birourile 
F.D.P. comunale participă la activita
tea dusă în vederea pregătirii alege
rilor.

ÎN REGIUNEA SUCEAVA
In regiune au fost stabilite 468 secții 

de votare. La lucrările de pregătire a 
alegerilor participă un mare număr de 
cetățeni. Din comisiile electorale 
tituite în 
24.000 de

cons-
pesteregiune fac parte 

cetățeni.

1N REGIUNEA GALAȚI
fost stabilite și delimitate 111Au

circumscripții electorale pentru alege
rea de deputați în sfatul popular re
gional, 500 circumscripții electorale 
pentru sfaturile populare orășenești re
gionale, 536 circumscripții electorale 
pentru sfaturile populare raionale, 195 
circumscripții electorale pentru sfaturi
le populare orășenești raionale și 6.228 
circumscripții electorale pentru sfatu
rile populare comunale.

IN REGIUNEA CRIȘANA
Au fost constituite toate comisiile 

electorale regionale, raionale și orășe
nești. S-au stabilit și delimitat 100 cir
cumscripții pentru sfatul popular regio
nal, 439 circumscripții pentru sfaturile 
populare orășenești regionale, 560 cir
cumscripții pentru sfaturile populare 
raionale și 6.153 pentru sfaturile popu
lare comunale ; de asemenea, s-au sta
bilit 416 secții de votare.

Ca urmare a dezvoltării economice 
a orașelor și a creșterii numărului 
populației în regiunea Crișana ca și în 
celelalte regiuni a sporit numărul cir
cumscripțiilor electorale.

(Agerpres)

Continuă 
executarea arăturilor

Profitînd de timpul favorabil, 
mecanizatorii de la G.A.S. Babadag, 
regiunea Dobrogea, continuă cu e- 
xecutarea arăturilor adînci pentru 
însămînțările de primăvară. Pînă 
zilele trecute ei efectuaseră această 
lucrare pe 1.480 de ha. Pe o supra
față de 100 ha. care va fi cultivată 
cu porumb în sistem irigat arătura 
a fost făcută la 38—40 cm. adîncime 
și au fost încorporate în sol 1.000 
tone gunoi de grajd și importante 
cantități de îngrășăminte chimice.

In raionul Drâgânești-Vlașca 
agricultura este colectivizata
In raionul Drăgânești-Vlașca, re

giunea București, odată cu înființa
rea de gospodării colective și în sa
tele Chiriacu și Beiu agricultura 
este colectivizată.

Rezultatele bune obținute de gos
podăriile colective din raion ca și 
din celelalte raioane ale regiunii 
București au constituit un puternic 
îndemn pentru întovărășiți de a trece 
în gospodării colective. In anul tre
cut, de exemplu, deși condițiile cli
matice nu au fost favorabile, colec
tiviștii din satul Călugăru au recol
tat in medie de pe fiecare hectar 
cite 1.740 kg. griu și peste 2.700 kg. 
porumb. Colectiviștii de aici ca și 
cei din satele Valea Cireșului, Letca 
Veche, au dezvoltate și alte ramuri 
de producție, mârindu-și fondurile 
de bază și o dată cu ele, veniturile 
lor personale.

Intovărășițll s-au convins practic 
de posibilitățile mari pe care le are

Și-au înscris în pian 
indici mobilizatori

luat

boabe, cu 100 kg orz

mult la ha decit era 
în plan. După ce a a-

Sala căminului cultural din comu
na Mărculești, raionul Slobozia, fru
mos împodobită devenise neîncăpă- 
toare. Sute de colectiviști veniseră 
aici pentru a dezbate și aproba pla
nul de producție pe anul 1961.

Expunerea proiectului de plan fă
cută de inginerul agronom a] gos
podăriei a fost ascultată de toți cu 
multă atenție. Mulți dintre partici- 
panți notau in carnet diferite date 
cu privire la producțiile planificate 
la ha și pe cap de animal, la nu
mărul de zile-muncă stabilite pentru 
fiecare lucrare in parte și la alte 
probleme. După expunere, au 
cuvintul numeroși colectiviști care 
au arătat in cuvintul lor posibilită
țile mari pe care le are gospodăria 
colectivă pentru realizarea și depă
șirea cifrelor stabilite in planul de 
producție.

Primul a vorbit brigadierul Virgil 
Nicolae. în numele brigăzii I-a de 
cîmp, el s-a angajat să realizeze in a- 
cest an cu 200 kg griu, cu 350 kg de 
porumb 
și ovăz și 5.000 kg porumb si
loz mai 
prevăzut 
ratat metodele pe care le va folosi 
pentru a realiza la principalele cul
turi producții cit mai sporite la ha, 
tînărul brigadier a chemat la între
cere socialistă celelalte brigăzi de 
cîmp ale gospodăriei pentru a rea
liza in anul 1961, la principalele cul
turi, în medie cîte 2.000 kg griu, 3.000 
kg porumb boabe. 1.700 kg orz, 30.000 
kg porumb siloz și 1.850 kg floarca- 
soarelui la ha.

Brigadieri și 
printre care se 
lae, Nicolae T 
Dunca Ion, Ion Rotaru ,au răspuns cu 
entuziasm chemării la întrecere so
cialistă angajindu-se să realizeze in 
anul 1961 producții cit mai sporite.

colectiviști fruntași, 
numără Oprea Nico- 
Ionită, Vasile C. Ion,

DEZVOLTAREA CREȘTERII 
ANIMALELOR 

ÎN ATENȚIA COLECTIVIȘTILOR
Potrivit planului de producție, in 

anul 1961 gospodăria colectivă din 
Mărculești trebuie să dezvolte mult 

vîntat pînă aici din lunca Șiretului 
și a Birladului.

La sediul gospodăriei colective „1 
Mai" din Umbrărești, regiunea Galați, 
an ajuns pe dibuite ca atunci 
cînd calci locurile pentru prima oară. 
Am intrat în prima încăpere ce mi 
s-a părut iluminată. De pe lavițe, de 
la masa din mijlocul odăii s-au în
dreptat spre mine vreo cincisprezece 
perechi de priviri iscoditoare. Oame
nii discutau proiectul planului de 

gospodăria colectivă în dezvoltarea 
multilaterală a producției agricole 
și mărirea averii obștești și cu pri
lejul vizitelor iăcute în gospodăriile 
colective din Valea Roșie, Grosu, 
Livedea, Coșereni, Putineiu, Storo- 
băneasa și altele. Ei au văzut că 
producțiile mari de cereale obținute 
au permis colectiviștilor să dezvolte 
puternice sectoare zootehnice, să ri
dice numeroase construcții proprie
tate obștească.

Aceste rezultate au lost larg popu
larizate in rindul întovărășiților. Ca 
urmare, în ultimele luni ale anului 
trecut, mii de țărani întovărășiți au 
intrat pe baza liberului consimță- 
minf, în marea familie a colectiviș
tilor. Acum peste 17,000 de familii 
unite in 34 de gospodării colectiva 
lucrează in comun o suprafață de 
48.600 hectare. 

(Agerpras)

fermele zootehnice și să sporească 
productivitatea animalelor. La sfîr- 
șltul anului acesta, bunăoară, co
lectiviștii din Mărculești vor avea ca 
proprietate obștească un număr de 
380 taurine din care 120 vaci și ju- 
ninci gestante, 481 porcine, 1.611 o- 
vine, 1.000 păsări .ouătoare și o stu
pină cu 85 colonii de albine. Ei și-au 
propus să obțină în acest an în me
die cîte 2.200 litri lapte de fiecare 
vacă furajată, cîte 40 litri lapte și 
23 kg lină de fiecare oaie, cite 14 
purcei de fiecare scroafă, și 120 ouă 
de fiecare găină. Discuțiile purtate 
în jurul indicilor de plan stabiliți 
pentru sectorul zootehnic au scos la 
iveală o serie de rezerve care pot să 
ducă la depășirea cifrelor de plan, 
în numele îngrijitorilor de la ferma 
de vaci au vorbit colectiviștii Ghiță 
Cimpeanu și Ion Popescu; ei s-au an-

In consiliul de conducere — 
cei mai merituoși colectiviști

Zilele trecute a avut loc adunarea 
generală de dare de seamă și ale
geri a membrilor gospodăriei agri
cole colective din Hîrșova. Mult 
așteptată de colectiviști, adunarea a 
scos la iveală o serie de realizări și 
lipsuri ale gospodăriei. Darea de 
seamă a arătat, bunăoară, că în 
anul trecut gospodăria a obținut 
producții mari la majoritatea cul
turilor, fapt care i-a permis să re
partizeze membrilor săi pentru fie
care zi-muncă cîte 3,500 kg. grîu, 
3,500 kg. porumb, 50 grame zahăr, 100 
grame fasole, 0,500 kg ceapă etc. 
Discuțiile au scos la iveală însă fap
tul că la cultura sfeclei de zahăr și 
a cînepei, producțiile au fost cu 
totul sub posibilități, datorită rie- 

podăriei, Sandu Ion, mi-a arătat un 
teanc de cereri.

— Le vom discuta și pe ele în a-

Rlili.

Noi ogoare unite
oillllllltlilllllllimilimillllUIUhllllllllltlllilllllllllilUmillllllllliillllllir  

dunarea generală. Sînt cereri noi pen
tru intrare în colectivă.

— Aș vrea să-mi povestiți, dacă 
se poate, cum s-au născut aceste ce
reri, cine sint cei care cer să tie pri
miți în colectivă, l-am rugat eu.

De pe o laviță, afundată mai spre 
un ungher întunecos, cineva nu-și 
poate stăpîni o părere, pe care o și 
spune cu glas tare.

— Ia zi tu, măi Constantine, cum 
l-ai lămurit, bre pe Irate-tău, că ai 
ce povesti. Apoi, întoreîndu-se spre 
mine: El, tovarășe dragă, i-a făcut 
colectiviști și pe taică-su și pe fra
ții lui. Da! să vă povestească el că 
uite poznă, mă luai eu cu vorba.

îmi plimb privirea prin încăpere 
căutîndu-1. Cînd colo, cel căutat era 
chiar în dreapta mea.

— Păi, cum zicea și alde Manole, 
singurul din ai noștri care rămăsese 
în afara colectivei era frate-miu ăl 
mic, Gheorghe. Am discutat de mai 
multe ori cu el că doar vine și-mi 
calcă pragul casei, ba pentru una, ba 
pentru alta. I-am arătat că deși am 
șase copii de hrănit, mi-am făcut casă 
nouă. Și sînt colectivist doar din 56. 
Barem cu porumbul care l-am primit 
anul ăsta pentru . zilele-muncă l-am 
înfundat,de tot. Am dus acasă vreo 
5.000 de kilograme porumb știuleți, 
450 kg cartofi, grîu, furaje, legume,

gajat ca de Ia Iotul de vaci pe care 
îl îngrijesc să obțină în anul 1961 
cîte 2.400 și respectiv 2.500 litri de 
lapte de la fiecare vacă furajată.

—- Noi, colectiviștii, care lucrăm în 
sectorul zootehnic, a spus brigadie
rul zootehnist Grigore Nicolae, sîn- 
tem hotăriți să îndeplinim și să de
pășim producțiile stabilite pe cap de 
animal in anul 1961. în continuare 
vorbitorul a arătat că gospodăria co
lectivă va organiza în acest an cu 
concursul tehnicienilor de la stațiu
nea I.C.Z. Slobozia un conveier ver
de, o tabără de vară la pășune și va 
asigura semincerii pentru ierburi pe
rene și plante anuale. Printre altele 

a vorbit despre necesitatea califi-el

Ing. TRAIAN BILBÎIE
(Continuare în pag. 3-a)

respectării cu strictețe a regulilor 
agrotehnice. Analizînd activitatea 
consiliului de conducere, colectiviștii 
au ajuns la concluzia că acesta nu 
a condus bine treburile gospodăriei. 
Mai mult chiar, colectiviștii l-au 
demascat în adunarea generală pe 
președintele Moldoveanu Constantin 
care a dat dovadă de necinste, în- 
sușindu-și din avutul obștesc. Ca 
urmare a acestui fapt, membrii 
gospodăriei colective din Hîrșova 
și-au ales un nou consiliu de con
ducere, compus din cei mai harnici 
colectiviști ca Doroftei C., Stativa 
Gh., Mocanu V., iar ca președinte 
l-au ales pe Florea C. Vasile.

Ing. S. LAVRIC ,
corespondent

cîte 6,50 lei în bani pentru fiecare 
zi-muncă.

Cu lștoc Gheorghe și Petre I. Con- 
stantin a discutat adeseori președin
tele, tov. Sandu Ion.

— I.am zis tui lștoc — povestește 
președintele. Ai văzul mă, cît porumb 
are în coșar Popa Ioni vecinul tău, 
de cînd e colectivist? Te poți asemui 
cu el, deși înainte erați deopotrivă? 
„Nu pot bre, îmi zice el". „De ce nu 
vii atunci in colectivă? Nevastă-ta 
ar putea munci cît ar vrea, bașca tu, 
că ești om în putere. Nu am obținut 
noi oare cele mai mari recolte din 
comună ? D-apoi banii care îi dăm 
ca avans?" „Și la cît ajunge ziua- 
muncă, nea Sandule ?“ m-a întrebat 
el. l-am spus că a ajuns la aproape 
35 de lei în total cu bani și pro
duse. Acum, cînd mă vede prin co
mună, mă tot Întreabă ; „Cînd țineți, 
bre, ședința aia, că acum parcă nu 
mai am răbdare.

Adunarea generală a colectiviștilor 
din Umbrărești s-a tinut. Să tot fie 
de atunci vreo două săptămîni. Pe 
masa președintelui se adună acum 
alte cereri. Colectiviștii Moise An
drei, Manole Zaharia, Marin Mircea ?" 
și alții au lămurit între timp alți în
tovărășiți. Pînă la viitoarea adunare y 
generală a colectiviștilor- se strînge 
încă un teanc de Cereri. • -

De fapt, un lucru obișnuit.
LUCIAN CURSARU

■ î



Cu sentimentul răspunderii
e mai bine de o lună de zile au 
început cursurile învățămintu- 
lui agrozootehnic de masă, 

eveniment traditional în viata satelor 
noastre, parte integrantă din uriașul 
proces de transformare socialistă a 
agriculturii tării și de culturalizare a 
maselor.

învățămîntul agrozootehnic de masă 
cîștigă atenția și preocuparea unor 
mase tot mai largi de muncitori de pe 
ogoare. Cu un an în urmă au frec
ventat cercurile de învățămînt agro
zootehnic o jumătate milion de 
cursanți. In acest an numărul lor se 
ridică la 654.000. Este un frumos salt 
înainte, care ilustrează că țăranii co
lectiviști șl Întovărășiți, mecanizato
rii, muncitorii din gostaturi vor să 
ridice priceperea și cunoștințele lor 
pe o treaptă mai înaltă.

Ca și în alți ani, regiunea Oltenia 
e în frunte avînd 81.000 de cursant! 
înscriși în diverse cercuri de studii. 
Cu 78.000 de cursanți regiunea Bucu
rești o urmează în acest neoficial cla
sament. In flecare regiune numărul 
celor înscriși este mai mare decît in 
anii trecuțl.

Cu sentimentul răspunderii, cu o 
deosebită pasiune, cîteva mii de 
lectori, ingineri, tehnicieni, profesori 
și învățători, vin In tata „elevilor" 
lor adeseori mai vîrstnici decit ei, 
împărtășindu-le metode noi, din ceea 
ce are mai cutezător și Îndrăzneț ști
ința despre agricultură. Cei mai buni

— dintre cei mai buni — nu s-au 
mulțumit să repete vechile lorme de 
organizare. Ei și-au propus cu exi
gentă sarcini mai mari, mai grele. 
Colectiviștii din comuna Cetate, re
giunea Oltenia, au înființat în gos
podăria lor 7 cercuri de studii pentru 
a cuprinde astfel toate sectoarele im
portante din structura gospodăriei. In 
o seamă de gospodării colective din 
raionul Sighișoara cercurile agroteh
nice au fost organizate pe brigăzi. Șl 
rezultatele vor ti fără îndoială mai 
bune, ele nu vor înșela așteptările 
celor care prețuiesc învățătura, stu
diul, experiența înaintată și nu pre
cupețesc nici eforturile.

Și a? mai adăuga o cifră de o adlncă 
semnificație t 3.400.000 de broșuri- 
lecții au lost tipărite, in sprijinul 
lectorilor și cursanților.

Pe scurt — 47 de lecții de agro
tehnică, zootehnie, pomicultură, viti
cultură, Îmbunătățiri funciare etc.

Pentru reușita anului de învăță- 
mlnt agrozootehnic de masă nu a 
fost precupețit nici un efort material, 
uman, spiritual. De aceea, se impune 
să muncim și să veghem cu toate 
puterile noastre ca bunele rezultate 
ce le așteptăm să nu fie vitregite cu 
nimic.

Să făurim cu vrednicie 
succesul învățămîntului 
mic de masă.

c.

și dragoste 
agrozooteh- 

C
LUCIAN

Un început
7n comparație cu perioada de 

învățămînt agrozootehnic 1959- 
1960, anul acesta în gospodă

riile agricole de stat din regiunea 
București, cursurile se desfășoară în 
condiții cu mult superioare. Cele 65 
de cercuri agricole, 115 zootehnice, 
69 cercuri de mecanizare, 12 cercuri 
viti-pomicole, 5 legumicole și 5 
mixte organizate anul acesta cu- 
prinzînd 7.809 cursanți, echivalează 
cu procentul de 200 la sută față de 
situația existentă anul trecut.

Creșterea numărului de cercuri și 
cursanți în unitățile Trustului Gos
tat București, se datorește, printre 
altele, instruirii temeinice a cadre
lor care se ocupă cu această muncă 
și asigurării lectorilor și cursanților 
cu peste 60.000 de broșuri-lecții.

In Buletinul gospodăriilor de stat 
din acest Trust, apărut cu o săptă- 
mînă tn urmă, se apreciază că în o 
serie de gospodării de stat cum sînt 
Fetești, Dragalină, Periețl, Netezești, 
Oltenița, Merigoata iau Pietroșanl, 
Invățămîntul agrotootehnlc se des
fășoară cu bune rezultate, pînă acum 
la toate cercurile țintndu-se în me
die 7—8 lecții.

tn unități ca cele de mai sus lec
țiile se țin cu regularitate, lectorii

Lecțiile ținute 1* cercul agrozoo
tehnic de la gospodăria agricolă co
lectivă „N. Bălcescu“ din raionul Vi
dele, sînt urmate de un număr mare 
de colectiviști. în fotografie: tehni
ciană Angelescu Doina, predind lec

ția despre „Lucrările solului".

IN RAIONUL FETEȘTI

situafie nesatisfăcătoare

promițător
se străduiesc și izbutesc să împle
tească cunoștințele predate cu pro
blemele concrete ale producției, 
frecvența este bună, cursanții ur
măresc cu atenție lecțiile, își iau 
notițe, participă activ la discuții cu 
prilejul seminariilor și la demon
strațiile practice.

tn alte unități însă, ce e drept pu
ține la număr, cum sînt Frăsinet, 
Dudești, Storobăneasa, Fundeni, s-au 
ținut abia intre 1—3 lecții la fiecare 
curs. In asemenea unități, învăță- 
mîntul agrozootehnic s-a deschis 
mai tlrziu decit s-a stabilit, frecven
ța nu este satisfăcătoare, unele lec
ții au un caracter formal, fiind ex
puse în grabă și neurmate de dis
cuții ori aplicații practice.

Analiztnd modul cum s-au desfă
șurat pînă acum lecțiile, conducerea 
Trustului Gostat București a ajuns 
ta concluzia că în general în Uni- 
tățf se ține seama de planul de tn- 
vățămînt întocmit, graficul lecțiilor 
e respectat. Faptul că pînă acum let 
cursul agrotehnic s-au ținut 180 de 
lecții cu o medie de 1.115 cursanți, 
ta cei zootehnic 294 de lecții eu o 
medie de 2.658 de cursanți, la cercu
rile pentru mecanizatori 197 de lec
ții cu o medie de 2.581 de pârtiei- 
panți etc., constituie un început 
promițător. Firește, este pe deplin 
posibil a te obține rezultate cu mult 
mai bune. In scopul sprijinirii tnvă- 
țămîntului de masă, conducerea 
Trustului Gostat București a alcă
tuit mal multe echipe de ingineri și 
tehnicieni, care săptămâna viitoare 
se vor deplasa îndeosebi în unitățile 
rămase în urmă cu ținerea lecțiilor.O

Cum se desfășoară învățămîntul 
agrozootehnic de masa în raionul Satu Mare
Documentele celui de-al IlI-lea 

Congres al P.M.K. au pus în 
fața noastră noi și mărețe sar

cini în dezvoltarea agriculturii și in 
obținerea de producții sporite la 
hectar. Un factor principal, care con
tribuie la creșterea producției și a 
productivității muncii, îl constituie 
ridicarea nivelului profesional al tu
turor lucrătorilor din agricultură, 
învățămîntul agrozootehnic de masă 
este o formă deosebit de eficientă 
în această privință și verificată în 
practică ani de-a rindul. De aceea 
comitetul executiv al sfatului popu
lar raional i-a acordat toată atenția.

în vederea asigurării desfășurării 
cursurilor la un nivel agrozootehnic 
corespunzător, Ia noi în raion s-au 
luat măsura de a recruta în munca 
de lector toate cadrele tehnice de 
specialitate atît din rețeaua agrozoo- 
veterînară cit și ingineri, tehnicieni 
agronomi de la întreprinderi și in
stituții raionale. Numai acolo unde 
nu s-a putut asigura ca lector un 
inginer sau tehnician s-a recurs Ia 
profesorii de științe naturale și în
vățătorii, cei mai ridicați din punct 
de vedere profesional.

Consfătuirea raională ținută in 
luna noiembrie a trasat lectorilor 
sarcina de a-și îmbunătăți metodele 
de predare și conținutul lecțiilor, re- 
comandind ca tematica cercurilor să 
fie strins legată de specificul fiecă
rei gospodării colective și întovără
șiri agricole, spre a contribui efec
tiv la realizarea planului de produc
ție al acestora pe anul 1961. în lu
mina acestor indicații, fiecare lector 
a întocmit tematica lecțiilor în func- 
ție de condițiile agro-pedo-climatice, 
incluzînd problemele cele mai im
portante din unitatea respectivă.

în raport cu posibilitățile locale 
și numărul lectorilor de specialitate, 
in raionul Satu Mare s-au organizat 
95 cercuri și 5 cicluri de conferințe.Tematicii cercurilor mai multă atenție!
Indiferent de anotimp la o secție 

agricolă intră zilnic zeci de 
oameni, sosesc zeci de scrisori, 

se dau zeci de telefoane. De la a- 
ceastă... — hai să-i zicem — regulă, 
secția agricolă a raionului Dorohoi nu 
face excepție.

De mai bine de o lună, cel mai 
solicitat dintre lucrătorii secției este 
inginerul Al; Nichiforel. El se ocupă 
de partea operativă a învățămîntului 
agrozootehnic de masă. In privința 
acestuia atrage atenția faptul că 
sfatul popular raional i-a acordat de 
la bun început toată atenția. Toți cei 
54 de tehnicieni agricoli, cei mai buni 
învățători și profesori de științele 
naturii din raion au fost instruiți și 
numiți lectori la învățămîntul agro
zootehnic.

Sfatul popular n-a socotit însă nici 
un moment că prin numirea și 
instruirea lectorilor munca sa e 
de-acum sfîrșită. La numai 15 zile 
după data fixată pentru începerea în
vățămîntului, s-a făcut o analiză a 
muncii culturale. In cadrul analizei, 
accentul principal s-a pus pe desfă
șurarea învățămîntului agrozootehnic. 
S-a constatat, cu acest prilej, că 
mulți lectori nu-și luaseră în serios 
sarcinile și că aproape 50 la sută din 
numărul cercurilor nici nu fuseseră 
măcar deschise. Atrăgîndu-li-se aten
ția că li s-a încredințat o muncă la 
fel de importantă ca și activitatea 
lor de bază, lectorii în cauză au tre
cut serios la treabă, astfel că toate 
cercurile au fost deschise.

Pînă la 31 decembrie la majorita
tea cercurilor s-au ținut 4 lecții. De 
notat că cel mai bine se desfășoară 
cercurile din gospodăriile colective 
conduse de lucrătorii secției agri

Din cele 95 cercuri — 49 au carac
ter agrotehnic, 22 sînt cercuri zoo
tehnice și 24 cercuri agrozootehnice. 
Astfel. în cadrul fiecărei gospodării 
colective s-a asigurat organizarea 
unui cerc, iar acolo unde in același 
sat există și întovărășire agricolă, 
în cadrul cercurilor organizate in 
gospodări* agricolă colectivă parti
cipă și intovărășiții din satul res
pectiv. în acele goșpcdării colective 
unde sectorul zootehnic este dezvol
tat, s-au organizat cursuri agroteh
nice ți zootehnice separate. D'ntre 
lectori, 85 sint cadre tehnice : ingi
neri și tehnicieni, iar 15 sint cadre 
didactice de specialitate.

Pentru ușurarea studiului cursanți- 
lor și pentru o mai bună documen
tare a lectorilor, s-a difuzat, pînă in 
momentul de față, cercurilor agro
zootehnice un număr de 11.300 bu
căți din lecțiile tipărite de Ministe
rul Agriculturii.

Experiența de aproape o lună ne 
arată că acolo unde campania agri
colă de toamnă s-a terminat din 
timp, iar lectorii s-au preocupat în
deaproape de organizarea cercurilor 
de studii și deschiderea lor la data 
fixată, s-au obținut rezultate bune 
predindu-se, in multe locuri, chiar 
și 5 lecții. Rezultate bune au obținut 
lectori ca ing. Decuseara Ileana de 
la gospodăria colectivă din Ardud, 
tehnician Drăghici Petru de la gos
podăria colectivă din Boliz, ing. Mu- 
reșan Mircea de la gospodăria colec
tivă din Agriș, tehnicianul Tăutu 
Iile de la gospodăria colectivă din 
Micula, ing. Holhos Augustin lector 
la colectiva din Mădăraș și alții, 
care deja au ținut a 5-a lecție. La 
aceste cercuri lecțiile s-au ținut la 
un nivel corespunzător, ceea ce a fă
cut ca șl participarea la cursuri să 
fie satisfăcătoare.

Dacă, în general, în majoritatea 
unităților s-au ținut pină in prezent 

cole. Cunoașterea amănunțită a uni
tăților le-a înlesnit o bună legare a 
învățămîntului de condițiile con
crete ale fiecărei gospodării, de sar
cinile de producție ce le au pe 1961. 
Rezultate aproape la fel de bune ca 
ale lor obțin numeroși alți lectori. 
Predind lecții interesante și respec- 
tind cu strictețe zilele și orele fixate 
pentru ținerea lor, tehnicienii V. 
Axinte și M. Tănase din Ibănești și 
Lozna au reușit să atragă la cercurile 
agrozootehnice un număr de cursanți 
mai mare decît cel planificat.

Există însă, din păcate, în raionul 
Dorohoi și lectori care încă n-au 
reușit să-și desfășoare munca la 
nivelul dorit. Intre aceștia se situează 
în primul rînd unii dintre lectorii al 
căror loc de muncă îl constituie în
treprinderile și instituțiile ce nu sînt 
subordonate secției agricole și secției 
de învățămînt și cultură ale sfatului 
popular raional. Inginerul Nicolae 
Ion, salariat al Agrosemului, nu 
ținuse pînă la 28 decembrie 1960 
decît o lecție la care participaseră 
doar 20 din cei 30 de cursanți din 
satul Prelipca. Inginerul Emil Corcio- 
vei de la centrul școlar agricol Șen- 
driceni ținuse în prima lună de în- 
vățămînt agrozootehnic doar 2 lecții 
din 4 cîte erau prevăzute în plan. La 
prima lecție au participat 15 din cei 
25 de cursanți înscriși, iar la a doua 
și mai puțini.

Prin secția agricolă, sfatul popular 
raional a luat recent o serie de 
măsuri pentru lichidarea lipsurilor de 
felul celor de mai sus, lipsuri exis
tente, de altfel, la un număr mic de 
cercuri deschise cu țăranii întovără
șiți pe lîngă căminele culturale.

Nu același lucru se poate spună 

3—4 lecții, mai sînt însă lectori care 
au neglijat această sarcină, predind 
doar cite o lecție sau două. Astfel, 
tov. Olaru Virgi] nici pînă în mo
mentul de față nu a deschis cursul 
agrozootehnic de care răspunde. In
ginerul Koncz Gheza, lector la 
G.A.C. Vetis, a ținut numai o sin
gură lecție. își neglijează munca de 
lector și ing. Bozîntan Aurel de la 
S.M.T. Apa, Suciu Sidonîa de la 
Vin-Alcool și chiar unii ingineri agro
nomi și zootehniști din cadrul Sec
ției agricole raionale ca: Mibai An
drei. Arsenie Titus, dr. Cionca Liviu 
și Felician loan

în ceea ce privește calitatea pre
dării lecțiilor, pe lingă rezultatele 
obținute se observă o deficiență pri
vind folosirea materialului didactic. 
Deși aproape la fiecare comună se 
găsesc diferite mulaje, mostre, ier
bare, acestea nu sînt folosite. De a- 
semenea, in mai mică măsură s-au 
ținut pînă in momentul de față de
monstrații practice legate de lecția 
predată teoretic, atit la cercurile a- 
grotehnice și în special la cercurile 
zootehnice.

In unele cazuri, de exemplu, la 
cercurile agrozootehnice din Socond, 
Baba Novac. Bercu, Homorodul de 
Jos și altele, lectorii nu întocmesc 
conspecte, lecțiile sint citite din bro
șuri, ceea ce diminuează calitatea 
predării și îngreunează însușirea ma
terialului.

Pe viitor ne revine sarcina de a 
ne da cît mai mare interes pentru 
buna desfășurare a învățămîntului 
agrozootehnic de masă, de a con
trola și a îndrepta orice neajuns in 
ce privește buna desfășurare a aces
tor cursuri.

M. SCHWARTZKOPF 
președintele Comitetului Execu

tiv al sfatului popular 
al raionului Satu Mare

însă despre lipsurile existente în des
fășurarea învățămîntului agrozooteh
nic de masă în cele 3 gospodării de 
stat din raion. Deși cursanții sînt 
salariați permanenți, iar lectorii sînt 
cadre cu munci de răspundere în 
gospodării, deși condițiile materiale 
și organizatorice de ținere a cursu
rilor sînt incomparabil mai bune 
decît cele ale cercurilor deschise 
pe lîngă căminele culturale, în 
G.A.S.-uri, învățămîntul agrozooteh
nic se desfășoară foarte slab. Pînă la 
sfîrșitul lunii decembrie, cercurile 
deschise la G.A.S. Zvorîștea și G.A.S. 
Progresul ținuseră doar cîte o lecție, 
iar cele de la G.A.S. Șendriceni două 
lecții. La ultima gospodărie și pre
zența la cursuri a fost complet 
nesatisfăcătoare.

Conducerile gospodăriilor și Trus
tul Gostat tutelar poartă principala 
vină pentru această stare de lucruri. 
Se cere însă ca și organele raionale 
să intervină energic pentru înlătu
rarea lipsurilor pe care Ie au cercu
rile înființate în gospodăriile de stat.

In concluzie, desfășurarea de pînă 
acum a învățămîntului agrozooteh
nic de masă în raionul Dorohoi e — 
cu excepția gospodăriilor agricole de 
stat — mulțumitoare: 'în marea 
majoritate a cercurilor lecțiile s-au 
ținut cu regularitate, în 90 la sută 
din cercuri prezența e foarte bună, 
lectorii se prezintă la cursuri bine 
pregătiți străduindu-se ca problemele 
expuse să fie legate de condițiile 
pedoclimatice din unitățile respec
tive.

Se poate spune însă că în privința 
tematicii era necesară o mai activă 
intervenție a secției agricole raio
nale. Dacă această intervenție ar fi

De cîteva săptămîni, în raionul 
Fetești, regiunea București, a 
început învățămîntul agrozoo

tehnic de masă. Ținînd seama de 
numărul mare de colectiviști dornici 
sâ participe la aceste cursuri, co
lectivul raional a stabilit ca anul a- 
cesta sâ funcționeze în cadrul celor 
41 de gospodării colective din ra
ion, un număr de 85 cercuri agro
zootehnice care vor cuprinde circa 
4.100 de colectiviști. Față de anul 
trecut în acest an se înregistrează 
astfel o creștere de 60 la sută.

S-a dat, de asemenea, o impor
tanță mai mare și problemei recru
tării lectorilor. Anul acesta s-au re
crutat un număr de 94 lectori față 
de 46 cîți au funcționat în anul tre
cut.

Din păcate, după măsurile efi
ciente luate la început de către co
lectivul raional și comitetul execu
tiv al sfatului popular raional, pe 
parcurs nu s-a mai întreprins nimic 
în scopul ca cercurile să-și desfă
șoare activitatea în condiții bune și 
să se realizeze obiectivele stabilite.

Dacă în unele gospodării colec
tive cum sînt, spre exemplu : cea 
din comuna Săveni, (lector la cursul 
agrotehnic este Bogza Dumitru), din 
M. Kogălniceanu (lector tov. Fetea 
Pavel), din Jegălla (lector ing. Pe- 
treanu Constantin), s-a reușit să se 
predea și lecția V-a și să participe 
toți colectiviștii înscriși, nu același 
lucru putem vorbi de alte gospodă
rii colective, unde din cauza slabu
lui interes de care a dat dovadă 
consiliul de conducere și organele 
tehnice, învățămîntul agrozootehnic 
se desfășoară slab. Așa, de exem
plu, gospodăria colectivă din Pla- 
tonești, (președinte Dima Dobrița, 
iar inginer agronom Muți Gheorghe), 
din cauza slabului interes de care 
dă dovadă consiliul de conducere 
lecțiile nu sînt predate la zi, iar 
participarea colectiviștilor este de 
numai 60—70 la sută.

La gospodăria colectivă din co
muna Hagleni (lector ing. Petrescu 
Spirea), cursul se desfășoară în 
condițiuni nesatisfăcătoare, lecțiile 
nu sînt legate de specificul colecti
vei și de multe ori acestea nu sînt 
pregătite din timp, nu sînt intere
sante și din această cauză nici co
lectiviștii nu participă în mod satis
făcător. Același lucru putem spune

avut loc n-am fi găsit în planul tema
tic al cercului agrozootehnic din 
satul Dealul Mare, condus de tehni
cianul Rotaru Mihai, lecția „Lucrarea 
solului pe diferite zone climatice11 
cînd cursanții săi lucrează un anumit 
sol dintr-o zonă climatică cu carac
teristici precise. Satul Trestiana e 
mai degrabă un cartier al orașului 
Dorohoi. Apropierea de oraș i-a făcut 
pe locuitorii satului să-și orienteze 
activitatea către producția de legume, 
fructe, lapte, ouă etc. Tematica cer
cului agrozootehnic din Trestiana nu 
reflectă însă acest lucru. Lecția 
„Animalele de producție și îngrijirea 
lor“ este singura cu temă zootehnică. 
Avînd în vedere întinderea temei, 
este greu de crezut că tehnicianul 
Crihan Mihai, conducătorul acestui 
cerc, va reuși — într-o singură lec
ție — să transmită cursanților 
suficiente cunoștințe utile.

Multe defecțiuni prezintă și tema
tica cercului agrozootehnic urmat de 
intovărășiții din Ibănești. Lor li se 
predă, între altele, lecții despre 
„Mecanizarea lucrărilor în fermele 
zootehnice", despre „Creșterea oilor 
cu lină fină" etc. probleme care nu 
sînt și nici nu vor fi așa repede de 
actualitate în comuna lor.

îmbunătățind tematica cercurilor și 
urmărind în continuare buna desfă
șurare a învățămîntului — în special 
în cercurile care s-au deschis mai 
tîrziu și sînt rămase în urmă — luînd 
măsuri ca și în gospodăriile agricole 
de stat lucrurile să se îndrepte, 
sfatul popular raional Dorohoi cre
ează acum, în timpul iernii, noi con
diții pentru îndeplinirea cu succes a 
sarcinilor ce revin agriculturii raio
nului în 1961.

M. CALIANU 

și despre cercul agrotehnic de la 
gospodăria colectivă din Fetești, 
unde inginerul agronom Popa Aurel, 
lectorul acestuia, nu a depus inte
resul cerut pentru desfășurarea nor
mală șl în bune condiții.

Și în momentul de față mai sînt 
cercuri care nu s-au deschis, așa 
cum e cazul la gospodăria colec
tivă din comua Țăndărel, unde lec
torul ing. Tohaneanu Mlhai, se o- 
cupă de alte lucruri nedeschizînd 
cursul, și lectori ca Andreșanu Ion 
de la gospodăria colectivă din co
muna Gura Văii, care atunci cînd a 
fost întrebat de ce nu deschide 
cursul a motivat... că are prea multă 
treabă.

Dar în comunele raionului Fetești 
nici cercurile zootehnice nu se des
fășoară în condiții bune, participa
rea la acestea este nesatisfăcătoare 
iar în unele unități aceste cercuri 
nici nu s-au deschis, asa cum e ca
zul la gospodăria colectivă „Pro
gresul" (lector dr. Teodorescu Vic
tor), la gospodăriile colective din 
Chioara și Hagieni (lector Ionijă 
Marian), la Frătilești (lector dr. Ni- 
colaescu Sergiu).

Subaprecierea de care au dat do
vadă consiliile de conducere ale u- 
nor gospodării colective cît și unii 
ingineri, tehnicieni și medici veteri

Cursanți ;i lectori

La cercul mecanizatorilor
Fenise printre cei dinții. Venise 

cu caietul de notițe la sub
țioară și se așezase în banca 

din față, pe rindul din dreapta. Așa 
vine de obicei, căci cei mai în vîrstă 
trebuie să fie mereu exemplu pentru 
tineri.

Mecanicul agricol Mihalache Ion 
este pe drept cuvînt unul dintre cei 
mai punctuali și sîrguincioși cursanți 
de la cercul mecanizatorilor din 
S.M.T.-ul Costești, regiunea Argeș. 
Cum se apropie ora de lecții, numai 
ce îl vezi că dă roată pe la ateliere, 
anunțîndu-i pe tovarășii săi de mun
că : „Hei, copii, nu-i vreme de ză
bavă ) vreți să ne aștepte lectorul 
pe noi, ori noi să-l așteptăm pe dîn- 
sul 7". Și „copiii" înțeleg că trebuie 
să fie cu toții prezenți la învățămîn
tul profesional. Unii, mai glumeți, își 
dau coate, mustăcind: „Așa zbătător 
o fi fost nea Mihalache al nostru și 
pe vremea cînd era elev la școala 
satului Așa său altfel — nu știe 
nimeni dintre cei care își pun a- 
ceastă întrebare, dar ceea ce fiecare 
știe precis este că și anul trecut, me
canicul agricol Mihalache Ion a lost 
primul care venea la lecții și printre 
primii la învățătură. „Elev" silitor a 
fost și este tovarășul Ion Mihalache, 
spunea chiar tov. Dobre Marin, di
rectorul S.M.T.-ului. Cînd l-am pre
miat am avut în vedere nu numai bu
nele rezultate obținute de el în mun
că, dar și punctualitatea și silința lui 
la învățătură în cadrul cercului de 
învățămînt".

Chiar dacă nu spune el, adevărul 
rămîne adevăr : cunoștințele căpă
tate de mecanicul agricol la învăță
mîntul agrozootehnic l-au însuflețit 
și-l însuflețesc la locul de muncă. 
Mașinile agricole pe care le-a repa
rat el anul trecut, de pildă, au fost 
la vreme puse la punct și au mers în 
tot timpul ,ca ceasul". Innodătoarele, 
bunăoară, de la secerătorile-legători, 
reparate de el, nu s-au mai defectat 
ca în alți ani producînd întîrzieri la 
recoltat, ci au funcționat continuu. 
Același lucru îl face și acum, cînd 
pregătește — alături de tovarășii săi 
de muncă — utilajul pentru campa
nia de primăvară. Și știe bine, că în 
tot ce are de făcut în această pri
vință, lecțiile îi vor fi de mare fo
los.

...In sala de cursuri, curată și în
călzită, luminată de puternice becuri 
electrice, au venit toți cursanții. lată, , 
în banca din față (de pe rindul din 
stingă) s-a așezat mecanicul de ate
lier Marin Boicea — om în vîrstă, iar . 
în banca din spatele lui, se află Niță 
Ion — tot mecanic de atelier, tn băn
cile din apropiere:. Ion Chirică și 

nari a făcut ca In prezent, în raio
nul Fetești Invățâmintul agrozooteh
nic să se desfășoare nesatisfăcătot

Din cele 37 cercuri zootehnice pla
nificate s-au deschis numai 32. Dar 
nici lecția a 2-a nu a fost ținută în 
toate cele 32 cercuri ce s-au des
chis. Ea a fost predată numai în 21 
cercuri și au participat doar 410 co
lectiviști ceea ce înseamnă că au 
fost cuprinși numai 50 la sută din 
numărul cursanților înscriși în acea
stă formă.

Cît privește cercurile poml-viti- 
cole, acestea în majoritate nu și-au 
început activitatea.

O cauză a situației amintite se 
datorește și colectivului raional, 
care nu a urmărit și nu a controlat 
cum se desfășoară învățămîntul a- 
grozootehnic. Dacă 11 Întrebați pe 
tov. Ing. Teodorescu Constantin șe
ful secției agricole raionale la cile 
cercuri a participat n-o să poată da 
nici un răspuns, căci colectivul ra
ional s-a mulțumit numai să stabi
lească cercurile, numărul de 
cursanți, să instruiască lectorii și să 
le înmîneze decizii de numire, fără 
a controla pe parcurs cum își înde
plinesc ei obligațiile.

BANCIU CONSTANTIN 
corespondent

Nuță Ștefan, amindoi șefi de brigadă. 
Caietele și creioanele au fost pregă
tite de parcă ar fi vorba de vreun 
examen deosebit. Știu ei, cursanții, 
că învățătura căpătată îi va a- 
juta să repare mai bine tractoa
rele, să execute numai lucrări de ca
litate și să sprijine pe colectiviști ca 
să obțină recolte cît mai bogate. Ex
periența anului trecut le-a arătat a- 
cest lucru. Cu mașinile și tractoarele 
reparate bine, mecanizatorii au exe
cutat un mare volum de lucrări, pre
lungind timpul de funcționare a uti
lajului, au realizat economii — și 
ceea ce este foarte important, au 
ajutat gospodăriile colective să ob
țină recolte sporite la hectar. Exem
ple ? Gospodăria colectivă din lo- 
nești, unde a lucrat brigada lui Mută 
Ștefan, a obținut în medie 4.000 kg. 
porumb știuleți la ha, iar gospodăria 
colectivă din Ștefănești, unde a lu
crat brigada de tractoare condusă de 
Chirică Ion, a obținut 2.000 kg. grîu 
la ha și 4.500 kg. porumb știuleți la 
ha.

S-a înserat. Lectorul, inginerul me
canic Dumitru Cojocaru a sosit cu 
un sfert de ceas mai înainte de înce
perea lecției.

— Bună seara, tovarăși 1
— Bună seara I răspund cursanții 

Ia binețea lectorului.
Și lecția începe.
— Astă seară vom vorbi despre lu

Unii lectori nu fac nici un efort ca să difuzeze cursanților 
înscriși la cercurile învățămîntului agrozootehnic de masă 
lecțiile special tipărite in acest an.

— Haideți mai repede, tovarăși, să 
ajutăm pe tovarășa lector... că ne-a 
adus lecțiile™

— Vă mulțumesc I
Desen de C. CRĂCIUN

spre a depista lipsurile încă exis
tente și a contribui la imediata tor 
înlăturare, astfel incit în toate uni
tățile planul de învățămînt să se 
desfășoare cu rezultate cit mai bune.

I. ALEXANDRU

3.500 de cursanți

In vedere* sporirii producției ve- 
getate și animale, a ridicării cali

ficării muncitorilor din agricultură, 
în iarna aceasta în cuprinsul raionu
lui Huși au lost organizate un număr 
de 94 de cercuri agrozootehnice cu 
peste 3.500 de cursanți. în afară de 
cercurile care funcționează în cele 
trei G.A.S-uri și stațiunea de mașini 
și tractoare.

Pentru buna desfășurare a trrvătâ- 
miatului agrozootehnic de masă au 
fost alcătuite o coatele raională si 
comisii comunale care se vor preocu
pa de această problemă pe toată du
rata cursurilor.

Dorința cursanților de a-și Însuși 
cît mai temeinic cunoștințele preda
te Tn cadrul lecțiilor teoretice și 
practice, o dovedește șl faptul că la 
deschiderea aceMor cursuri au luat 
parte toți cei Înscriși.

AUREL CIULEI 
corespondent

crările pe care trebuie să le execu
tăm în cadrul reparațiilor generale și 
capitale la tractoare.

Ochii cursanților sin! ațintiți la lec
tor, iar vorbele acestuia sint sorbite, 
parcă, de ascultători. Inginerul Cojo
caru vorbește clar și rar, accentuînd 
din cînd în cînd, iar condeiele a- 
leargă pe filele caietului de notițe. 
Explicații: demontarea tractorului în 
ansamble și subansamble, verificarea 
și constatarea delecțiunilor; reparti
zarea ansamblelor pentru reparat 
(chiulasa, pompa de injecție, moto
rașul de pornire, ambielajul...), mon
tarea ansamblelor și subansamblelor, 
rodajul, recepționarea tractorului re
parat...

tn sala de cursuri nu se aude de
cît glasul lectorului. Expunerea lui 
simplă, fără fraze întortochiate, (ine 
trează atenția cursanților și le stîr- 
nește interes pentru lecție. Talent 
pedagogic 7 Da I Acesta este adevă
rul.

Expunerea s-a terminat. Urmează 
întrebările cursanților și răspunsu
rile lectorului. Discuțiile se fâc ea 
între adevărați tovarăși de muncă. 
Noțiunile de „lector" și „cursanți" 
s-au contopit.

Aceleași gînduri — aceeași simțire,
— La revedere, tovarăși 1
— La revedere, tovarășe inginer!

RADU SANDU



La gospodăria agricolă colectivă 
„8 Martie'' din comuna L’rziceni, 
raionuj Cărei, a fost Înființat șl un 
ateii», de timplărie, în fotografie: 

meșterii gospodăriei, la lucru.
In perspectivă,

creșterea belșugului și a bunăstării
Colectiviștii din Cobadin an în

cheiat anul 1960 ou un bilanț rod
nic. Ajutau de S.M.T.-ui din co
mună, care a executat mecanizat 
cele mai multe din lucrări, incor- 
porind în soi îngrășăminte chimice 
și naturale din belșug, gospodăria 
a dobîndit, cu tot timpul neprielnic, 
rod bogat. La grîu, de exemplu, 
s-au obținut cîte 1.780 de kg. la ha., 
la porumb oițe 3.010 de kg. de 
boabe la ha„ la floarea-soarelui 
1.880 de kg. etc. Și în sectorul zoo
tehnic a-au obținut producții bune : 
cîte 2.100 1 de lapte pe cap de vacă 
furajată, 55 1 de lapte și 3,050 kg. 
de lînă de la fiecare oale, 14 purcei 
de lâ fiecare Scroafă, 170 ouă de 
fiecare găină oisătoare. Veniturile 
bănești se ridică la circa 6 milioane 
lei. Valoarea zilei -muncă — produse 
și bani — depășește suma de 35 lei.

Fără îndoială că toate aceste re
zultate, sînt rodul hărniciei și pri
ceperii colectiviștilor. Dar nu-i mai 
puțin adevărat că la aceste rezul
tate s-a ajuns șî datorită întocmirii 
unui plan de producție mobilizator, 
care a reflectat just posibilitățile 
gospodăriei. De unde în anii trecuți 
mulți colectiviști se indoiau eă pro
ducțiile planific ste pot fi obținute, 
spunind că sînt prea mari, in I960 
ei au cerut. In unele cazuri, chiar 
majorarea lor. Rezultatele anului 
1960 
tant 
plan 
spre
viștii din Cobadin au intrat în noul 
an cu planul de producție întocmit, 
dezbătut și aprobat de adunarea ge
nerală a gospodăriei. Iată cum s-a 
lucrat în G.A.C. Cobadin la întoc
mirea planului, la stabilirea princi
palilor indici. Cifrele de plan orien
tative au fost discutate la secția a- 
grieoU raională și Ia S.M.T. Cu a- 
cest prilej s-a stabilit îndeosebi ce 
lucrări vor fi executate cu mijloace 
mecanizate și ce lucrări cu mijloa
cele gospodăriei. Apoi, inginerul a- 
gronom Vasile Marinescu, ing. zoo
tehnist Paul Splrache, președintele 
Sabrl Emurla și contabilul șef Ni- 
colae Gîrtone, împreună cu o seamă 
de colectiviști fruntași ca Petre 
Matei, Adi Izedin, D. Prosanichi, 
Ion Gîrtone, Radu Curisoiu, Salim 
Atige și Elena Siteavu au trecut la 
elaborarea planului. Colectiviștii 
fruntași au dat indicații prețioase 
conducerii gospodăriei cu privire la

recoltelor pe anumite sole 
și a producțiilor din sec-

i-au convins, cit e de impor- 
să-și întocmească din timp un 
de producție bun. De aceea, 
deosebire de alți ani, colecti-

stabilirea 
și tarlale 
torul zootehnic, a volumului și sor
timentelor de lucrări ce pot executa 
atelierele de fierărie, eurelărie, tîm- 
plărie, vulcanizare ete.

Producțiile medii din sectorul ve
getal au fost planificate ținîndu-se 
seama de realizările ultimilor doi- 
trei ani, precum și de gradul de 
mecanizare, care la principalele lu
crări va fi de 100 la sută (inclusiv 
trei prașile mecanice) de îngrășă- 
mintele ce vor fi administrate. Pe 
aceste Considerente colectiviștii 
și-au propus să dobîndească în acest 
an în medie la ha, cîte 1.900 de kg. 
de grîu, 3.100 de kg. de porumb 
boabe, 1.700 de kg. de floarea-soa- 
reiui etc.

Prevăzîndu-se o puternică bază 
furajeră, în plan s-a înscris o în
semnată creștere a efectivului de 
animale. Numărul taurinelor, bună
oară, va spori de la 470 lă 585 de 
capete, dintre care 220 vaci, cu o 
producție medie de 2.200 de litri de 
lapte pe cap de vacă furajată. Sun,- 
rui porcinelor va spori de la 1 ttl la 
2.103, ai ovinelor de la L224 te 2J74. 
ai păsărilor vș trece de NAN de 
capete. Pentru continua creștere • 
producției zootehnice, gospodăria va 
folosi 2 incubatoare electrice, care 
vor scoate 8 rînduri de pui, va fu
raja animalele pe bază de rații bine 
echilibrate, în raport cu producția 
ce o dau. Planul prevede ca toate 
oile ți vacile să fie insămințate 
tif letal.

In ceea ce privește obținerea 
niturilor bănești, colectiviștii 
Cobadin au calculat că gospodăria 
lor poate vinde statului 64 de va
goane de griu, 50 de vagoane de 
porumb, 32 de vagoane de floarea- 
soarelui, 1,5 vagoane de ora, 8.000 
de kg. de fasole. 28 de vagoane de 
lapte de vacă și oaie, 5.600 
de lină etc.

In aceste zile, conducerea 
dariei colective din Cobadin 
gătește să susțină în fața adunării 
generale darea de seamă pe 1960. 
Aceasta va constitui un bun prilej 
de a trece în revistă succesele do- 
bîndite de a critica lipsurile din 
anul trecut, de a se lua noi mă. Uri 
tehnico-organizatorice menite 
traducă in viață cifrele planului de 
producție de curînd întocmit.

Vești din 
regiunea Crișana

ar'

ve- 
din

de kg.
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se pre
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I. LESEANG

Au introdus norme noi.
stimulative

Experiența de pînă acum ne-a a- 
rătat cît se poate de convingător, 
că obținerea unor rezultate bune, 
atît la culturile vegetale cît și în 
sectorul zootehnic, depind în mare 
măsură de normarea muncii.

In anul 1960, gospodăria noastră 
colectivă a obținut recolte bune de 
cerealp și plante tehnice, producții 
mulțumitoare de lapte, carne, lînă 
etc. Am putut astfel să repartizăm 
la ziua-muncă cite 3 kg. griu, 5 kg. 
porumb, mari cantități de legume, 
zahăr, fasole, brinză, cite 10 lei etc.

Calculul făcut la încheierea acti
vității din anul trecut ne-a arătat 
că dacă s-ar fi aplicat norme mai 
juste, stimulatorii, acest lucru ar fi 
contribuit la obținerea unor pro
ducții mai bune, cantitățile de pro
duse ce s-ar fi putut vinde statului 
ar fi fost mai mari și astfel ații 
gospodăria cit și colectiviștii ar fi 
cîștigat mai mult. De aceea, încă 
de la sfîrșitul lunii noiembrie 1960, 
consiliul de conducere al gospodă
riei a hotărît să-i consulte pe co
lectiviști în vederea stabilirii de 
norme noi, mai potrivite specificu
lui gospodăriei noastre.

In 1960, de exemplu, pentru prăși- 
tui complet a 0,12 ha de porumb S-au 
atribuit cite 1,25 z.-m; pentru
recoltatul manual al unui hectar de 
grîu, s-au acordat 12 z.-m., pentru 
prășitul a 10 ari cu sfeclă de za
hăr cite 1,25 z.-m. In sectorul zoo
tehnic, pentru obținerea unui kg. de 
lînă s-a acordat 0,50 z.-m., pentru 
un miel predat la greutatea de 10 
kg. cîte o zi-muncă, pentru un vițel 
predat în turmă, cite 12 zile-muncă 
etc.

Cum am procedat pentru a stabili 
norme noi ? Au fost convocați în- 
tr-o ședință specială toți brigadierii, 
șefii de echipă și colectiviștii frun
tași din brigăzile de cimp și toți 
îngrijitorii din sectorul zootehnic.

Discuțiile au fost rodnice. Colec-

tivistul fruntaș Simion Dușan, care 
a realizat în 1960 peste 500 z.-m. a 
subliniat că recoltatul manual al 
unui hectar de griu se poate face in 
3 zile lucrătoare. El a propus deci 
ca această lucrare să fie normată 
Cu numai 10 zile-muncă în loc de 
12, ca în 1960. Propunerea sa 3 fost 
adoptată.

La rîndu-i brigadierul Vili Meșu 
a arătat că pentru prășitul a 12 ari 
de porumb s-a acordat prea mult, 
lucrarea normîndu-se cu 1,25 z.-m.
Faptele au demonstrat că pentru a- 
ceastă 
ma la 
clarat 
rală a 
floare 
privește numărul de vaci de 
trebuie să îngrijească un colectivist. 
In 1960, mulgători fruntași ca Mus- 
tețea Tudor și Tilihoi Dobre an în
grijit cîte 12 vaci. Acum, nu
mărul vacilor repartizate fiecărui 
mulgător a fost mărit la 15.

In 1960 noi n-am aplicat retribui
rea și după producție dccit la cultura 
sfeclei de zahăr — unde, de altfel, 
producția planificată de 22.000 kg. 
la ha. a și fost depășită, realizindu- 
se 27.750 kg. De data aceasta, s-a 
hotărît ca retribuția și după produc
ție să se aplice la toate culturile 
prășitoare.

Faptul că masa colectiviștilor a 
fost consultată pentru stabilirea și 
introducerea normelor noi a fost 
subliniat ca un lucru pozitiv de a- 
dunarea generală care le-a aprobat 
în unanimitate.

Sîntem încredințați că îmbunătă
țirea normării muncii va stimula pe 
membrii gospodăriei noastre să 
lupte pentru producții tot mai mari.

retribuție trebuie mărită nor- 
15 ari. Cei prezenți s-au de- 
de acord, iar adunarea gene- 
aprobat propunerea. O modi- 
importantă s-a făcut și în ce 

care

PREDA CHELE» 
președintele gospodăriei colective 

„16 Februarie11 din comuna 
Cioara, regiunea Galați

Să folosim materiale 
din resurse locale

la amenajarea răsadnițelor
I 

sddnițelor oare intră în preducție aibic 
la începutul lui aprilie (folosite mai 
ales la repicarea răsadul ui).

Rumegușul, pleava și cojile, de orez 
se folosesc amestecate cu bălegarul 
de grajd (în special cu cel prea umed, 
așa cum ejte de obicei bălegarul de 
bovine sau de porc), în procent de

Rod al priceperii și hărniciei

Gospodăriile agricole colective din 
regiunea Crișana-au obținut tn a* 
cest an mari venituri bănești, fapt 
ce le-a permis investirea unor impor
tante fonduri pentru construcții ne
cesare producției.

In anul trecut au fost construite 
șt date în folosință de gospodăriile 
colective din regiune 800 de obiec
tive, iar alte 48 de obiective sînt pe 
terminate. Printre acestea se numă
ră 160 de grajduri pentru taurine, 
121 de saivane, 77 pătule pentru po
rumb a 10 vagoane fiecare, zeci de 
magazii de cereale.

Valoarea totală a construcțiilor 
realizate de gospodăriile agricole Co. 
lecttve în anul 1960 se ridică la suma 
de peste 58.O00.OO0 lei.

★
Gospodăria agricolă colectivă 

„Gheorphe Doja* din comuna Borș 
se numiră printre unitățile frunta
șe om raionul Be-uț. In anul acesta 
fondul de bază al gospodăriei a a- 
jurw la 2.803.000 lei. Deși condițiile 
cllmatfce au fost nefavorabile agri
culturii, gospodăria a recoltat în me
die la hectar cite 2.171 kg. grîu, 
4.667 kg. porumb, 7.336 kg. cartofi și 
29.371 kg. porumb siloz.

Veniturile realizate de gospodărie 
în acest an Se ridică la suma 
2.613.0OO lei dintre care 500.000 
provin din sectorul zootehnic.

*
Zilele trecute, la gospodăria agri

colă colectivi „Al doilea Congres al 
P.M.R.*, din comuna Slntana s-au 
repartizat produsele cuvenite mem
brilor pentru anul 1960.

Adunarea generală a hotărît ca 
pentru fiecare zi-muncă să se re
partizeze colectiviștilor 3,600 kg. po
rumb, 3 kg. grîu, 0,700 kg. orez, 0,280 
kg. zahăr, 9 lei tn numerar, precum 
șt alte multe produse.

de 
lei

Realizarec unor venituri cît mai în
semnate în gospodăriile agricole de 
stat și colective cu puternic sector le
gumicol este legată în mare măsură 
șl de folosirea pe scară largă în legu
micultura a diferitelor materiale din 
resurse locale. Ținînd seama că ne 
aflăm la începutul campaniei de pro
ducție în sectorul legumicol, am soco
tit că este bine ca înainte de începerea 
masivă a pregătirii răsadnițelor să 
vorbim pe scurt despre felul cum tre
buie folosite aceste materiale.

Se știe că răsadnițele — în lipsa 
unui adăpost natural — trebuie apăra
te contra cunenților reci, dăunătorilor 
animali etc. prin perdele de protecție 
Construite de om. In acest scop, pen
tru înlocuirea scîndurii necesare care 
este atît de costisitoare se pot folosi 
cu foarte bune rezultate : trestia, 
pintle de mături, (sorg) tulpinile 
flacrea-soarelui și chiar cele de 
rumb. Perdele foarte bune se pot 
fecționa și din tulpinile plantelor 
bătești de cînepă. _ . __________

O dată construită perdeaua, legumi- :• dâugă prin împrăștiere uniformă ...  
cultorul trebuie să se îngrijească de < tegarul de sub fiecare toc, 15—20 kg. 
asigurarea bălegarului de grajd nece- < var. Acest procedeu se recomandă mai 
sar încălzirii răsadnițelor.

Procurarea dificilă și la prețuri ri
dicate a gunoiului de grajd a impus 
găsirea unor materiale mai ieftine și 
în cantități suficiente, care să înlocu
iască total sau parțial bălegarul.

In urma rezultatelor experimentale 
șl a observațiilor făcute în producție 
s-a constatat că din materialele ieftine 
existente în gospodărie sau ușor de 
procutat, pot fi folosite în scopul înlo
cuirii parțiale sau totale a gunoiului 
de grajd următoarele : frunzele arbo
rilor, pleava, cojile de orez și chiar 
rumegușul, palele stricate sau tocate, 
orice fin de cal

ti»l- 
de 

co
con- 
băr-

bovine sau de porc), în procent 
pînă la 30 la sută. In acest fel se reu
șește să se îmbunătățească calitatea 
bălegarului și să se înlocuiască pînă 
la 40 la sută din cantitcitea necesară 
încălzirii răsadnițelor.

Gunoiul de grajd uzat, este folosit 
cu succes în multe d.în gospodăriile 
de stat și colective situate în apropie
rea orașelor mari (în raionul Giurgiu, 
raionul Ploiești, raionul Arad și altele), 
la pregătirea răsadnițelor care se fac 
începînd de la jumătatea a 2-a a lu
nii martie. In acest scop cel mal indicat 
este amestecul în părți egale de gu
noi uzat și bălegar proaspăt de 
O temperatură mai ridicată și 
perioadă mai lungă Se poate 
dacă la întocmirea amestecului

gmjd. 
pe 6 

obține 
se «- 
în bă-

- ales cînd la executarea amestecului se 
' folosește bălegar prea umed.
. Toate eetetatte materiale arătate se 
? folosesc fie amestecate iii părți egale 

cu bălegar — în special cu cel de cor- 
fie Ic pregătirea bălegă- 

' —poate înlocui total
nirte meri — I 
rului artificial care 
bălegarul natural.

Pentru întinderea
gar artificial bun se procedează astfel: 
materialele uscate natural și tocate 
(la lungimea de 4—7 cm.) se amestecă 
uniform cu bălegar proaspăt. Se folo
sesc 150 kg. bălegar proaspăt la 1 rumegușul, părere u.tonâ de motecialînlocuitor. Amestecul

orice fin de calitate interioara teu mult [ . _

j J L • mini răsadniței, apoi se uda bine cu
"folosirea^frunzelor dă rezultate bunei*6' ,,n^’â « 'ncălzit
- —«sîrw* Sse cc'ca b:ne, se completează porțiu-numai daca acestea smt adunate rme- . * , ■ . . .nwirui jrule denivelate și se a șa za pamintuldtat ce S-au desprins de pe orbon. r r- r
Ele sîrrt pdstrate uscate pînâ la între-, 
buințare. ’n *ocui amestecului indicat, rtzul-

Frunzele se utilizează în amestec cu ' tete tot atît de bune se pot obține fi 
bblegar de bovine fi substanțe chî-^,cu gunoiul artificial pregătit fârâ bâ-

■ "• ’ *“— ț--------"h; in acest coz umezi rec
»e foce cu urină dîndu-se 100 litri 
de urină pentru fiecore tonă de băle
gar artificial.

Folosirea rațională a diverselor 
surse locale existente în fiecare 
podărie de stat sau colectivă ofero le
gumicultorilor posibilități foarte mari 
pentru a obține la timp și la un preț de 
cost redus atît răsadurile necesare cît 
și o căntitete însemnetă de legume 
forțate în răsadnițe.

mice, obținîndu-se astfel un bălegar j legar proaspăt 
core încălzește aproape tot atît de ’’ "
bine ca și cel de col. In plus, bălega
rul din amestec de frunze încălzește 
timp mai îndelungat. în acest caz, la 
alcătuirea amestecului se folosește 70 
la sută bălegar de bovine și 30 la 
sută frunze. In fiecare m.e. de amestec-^ 
se introduc prin împrăștiere uniformă.?
1 kg. azotat de amoniu și 0,5 kg. var j 
atins.

Dacă folosim pentru patul de răsad
nițe frunzele neomestecate se obțin 
temperaturi scăzute potrivite numai ră-

unui pat din băle-

Gospodăria agricolă de stat Du
nărea din raionul Brăila este cu
noscută ca o mare producătoare 
de legume, ba unitate specializată 
în culturi irigate. De altfel, 1.17» 
din cele 1563 de ha de teren ara
bil pe care le are gospodăria sînt 
amenajate pentru irigare.

în afară de legume, gospodăria 
cultivă și cereale, în special grîu 
și porumb. La ambele culturi a 
obținut an de an producții tot mai 
bune. Anul trecut, de pildă, gos
podăria a recoltat în medie 3.462 
de kg grîu la ha, maxima producției 
Ia grîu fiind de 5.128 de kg la ha. 
La porumb producția medie pe 
gospodărie s-a ridicat la 4.597 de 
kg de porumb boabe. Pe suprafețe 
mai mici gospodăria a obținut pro
ducții medii mult mai mari (7.183 
Kg de porumb boabe la ha pe 23 
de ha și 8.572 kg de porumb boabe 
la ha pe 3 ha).

Atît la grîu Cît și lă porumb 
s-au obținut costuri de produce 
sub cele planificate. La grîu, de 
exemplu, tona a fost produsă cu 
380 de lei. Prețul de cost planificat 
era cu 58 de lei mai mare. Ca 
urmare a obținerii — la tm cost 
scăzut — a Unei producții de 
3462 de kg la ha în loc de 2.800 
cîte erau planificate, gospodăria de 
stat Dunărea a realizat numai de 
la grîu un beneficiu de 997.000 lei.

Cum de am obținut producții 
mari ? Prin mijloacele pe care ie 
cunoaște orice tehnician agricol, 
prin mijloace ce sînt la îndemîna 
oricărei unități. Terenul a fost a- 
rat la 28—30 cm imediat după re
coltarea premergătoarelor. Atît la 
grîu cît și la porumb am asigurat 
o mare densitate de plante la 
unitatea de suprafață. Și cum la 
densitate mare se cer substanțe nu
tritive mai multe in sol, noi am 
asigurat terenului și o bună fer
tilizare. La obținerea unei produc
ții de grîu mari a mai contribuit 
în bună măsură și calitatea se
minței.

Spuneam 
Dunărea e 
de legume.

la început că G.A.S. 
o mare producătoare 

Datorită acestui profil.

gospodăriei i s-au planificat an de 
an pierderi. Consiliul G.A.S., mun
citorii și tehnicienii gospodăriei au 
vrut să dovedească că și în condi
țiile unității noastre se pot obține 
beneficii la cultura legumelor.. Din 
analiza făcută recent a reieșit că 
unitatea va avea în 1969 peste 
un milion de lai beneficii de la le
gume. Acest rezultat favorabil c 
pricinuit de producțiile de legume 
obținute peste plan la un preț de 
cost mai mic decît cel planificat. 
Anul acesta gospodăria noastră a 
livrat peste 4.000 de tone de le
gume peste plan.

în lumina sarcinilor trasate de 
partid și guvern și a realizărilor din 
1960, colectivul de muncă al gospo
dăriei noastre a analizat sarcinile de 
pian pe 1961 și a ajuns la concluzia 
că planai va putea fi îndeplinit la 
toți indicii. Muncitorii și tehnici
enii și-au luat angajamentul să 
producă cel puțin 3.000 de kg de 
grîu, 5.C00 de kg de porumb, 18 000 
de kg de legume la ha. La ultimul 
produs prețul de cost va fi redus 
cu 5 la sută.

Pentru a îndeplini cu succes an* 
gajamentul luat, noi iie-am îndrep
tat atenția în special spre sectorul 
cu ponderea cea mai mare, sector 
hotărîtor în îndeplinirea planului 
de producție-marfă și a planului 
de rezultate financiare. Acesta e 
sectorul legumicol.

Pentru deservirea lui am înfiin
țat 2 ateliere : unul pentru confec
ționat rogojini, altul pentru confec
ționat coșuri. Totodată noi execu
tăm acum transportul gunoiului ne
cesar sectorului legumicol. Trebuie 
spus că pentru cumpărarea și 
transportul gunoiului necesar ră
sadnițelor se cheltuiesc anual peste 
un milion de lei. Dacă am fi dotați 
cu o seră de 15.000 m.p. volumul 
acestor cheltuieli s-ar reduce simți
tor și în consecință ar scădea con
siderabil și prețul de cost al pro
duselor legumicole.

MIHALACHE TJNTARV 
director GAS Dunărea, 

regiunea Galati

Colectiviștii din Morculeft*

Și-au înscris in plan indici mobilizatori
(Urmare din pag. l-a)

cărîi tuturor îngrijitorilor de ani. 
male. în această iarnă, bunăoară, 
gospodăria colectivă va trimite la 
stațiune pentru școlarizare un nu
măr de " îngrijitori.

Spre sfîrșitul adunării 
vorbit tov. dr. I. Maior, 
stațiunii experimentale
Slobozia. în numele specialiștilor de 
aici el s-a angajat să-i ajute în per
manență pe colectiviști să aplice 
metode științifice de creștere și în
grijire a animalelor, să întocmească 
rații pentru fiecare categorie de a-

generale a 
directorul 

zootehnice

nimale, să facă selecția animalelor, 
etc. Totodată, tov. dr. Maior a ară
tat că in anul 1961 stațiunea va 
sprijini gospodăria colectivă cu ani
male și reproducători de rasă, cu 
semințe de ierburi perene și plante 
anuale, O parte din semințele nece
sare vor fi asigurate și prin grija 
secției agricole raionale

Discuțiile interesante care au avut 
loc la adunarea generală a colectiviș
tilor din Mărculești au scos in evi
dență posibilitățile largi pe care le 
are gospodăria colectivă pentru rea
lizarea și depășirea producției vege
tale și animale in acest an.

Ing. D. POPA

Maria Oancea este una din cele mâi harnice și pricepute îngrijitoare 
de animale din G.A.S. Tigveni, regiunea Argeș. Pentru succesele obținute 

în producție, ea a fost declarată fruntașă pe gospodărie.

>>»>>»>»>»■>>>£>>>>>»>>»>>>>>>>>>>>>>>>>>>»>>>

Ținîndu-se seama de Importanța 
deosebită pe care o au lucrările de 
irigații în condițiile specifice ale re
giunii Suceava, s-a prevăzut — în 
lumina documentelor celui de-al 
III-lea Congres al P.M.R. — să se 
amenajeze pentru irigații în această 
parte a țării pînă in anul 1965 o su
prafață de 20.000 de ha. k

în regiunea noastră există în ra
ioanele din stfnga rîului Șiret, unde 
secetele s!nt foarte frecvente, soluri 
de tipul cernoziomului propriu-zis 
care au un mare potențial de ferti
litate și sînt recunoscătoare la iriga
ții. Rezultatele obținute în anii prece
dent prin aplicarea irigației, atît 
în cîmpuri experimentale, cît și în 
producția mare demonstrează în mod 
evident avantajele și superioritatea 
acestei măsuri în cadrul regiunii.

în anul 1960, O.R.I.F. Suceava a 
trecut de la irigarea unor terenuri 
mici și dispersate la amenajarea de 
sisteme de irigații pe suprafețe mari 
In unitățile agricole de stat și coo
peratiste. Prin amenajările efectuate 
în 1960, suprafața irigată a crescut 
in sectorul de stat de la 218 ha. cîte 
erau la sfîrșitul anului 1959, la 1.235 
ha., iar în sectorul cooperatist de la 
823 ha. la sfîrșitul anului 1959, la 
1.690 ha. Trebuie arătat, de aseme
nea, că în 1960 aplicarea irigațiilor 
pe suprafețe, mari a fost mult ex
tinsă la culturile de cîmp.

Experiența dobîndită pînă în pre
zent la irigarea culturilor legumico
le și a celor de cîmp a dovedit că 
această măsură sporește în 
considerabil recolta dacă este 
cată în mod rațional.

Producțiile mari realizate 
irigarea culturilor de către gospodă
riile agricole de stat și colective 
fruntașe nu rezultă numai din sim
plul fapt că plantele au primit în 
perioada de vegetație o cantitate su
plimentară de apă. Calea sigură 
pentru obținerea de producții spo
rite la hectar la culturile irigate 
este aplicarea unui întreg complex 
de măsuri cum sînt, de pildă : folo
sirea semințelor selecționate, asi
gurarea unei densități corespunză
toare a plantelor la unitatea de su
prafață, aplicarea îngrășămintelor 
chimice pe bază de studii pedolo- 
gice, administrarea cantităților de 
apă necesare, prin irigații la timp 
și în deplină concordanță cu cerin
țele plantelor care se cultivă ș.am.d.

Aplicînd în totalitate sau în parte 
aceste măsuri, unele unități agri
cole de stat și cooperatiste din re
giunea Suceava au obținut în 1960 
producții mult sporite la hectar față 
de culturile neirigate. Astfel, G.A.S. 
Liteni a recoltat de pe fiecare din

Din experiența anului agricol 1959-60

Prin irigații, spre producții■ ■

sporite și ieftine
cele 94 ha. cultivate cu porumb iri
gat o producție de boabe cu 173 la 
sută mai mare față de cel neirigat. 
La altă gospodărie de stat — Ripi- 
ceni — sporul de recoltă la porum
bul irigat a fost și mai mare, de 
200 la sută. Experiența anului tre
cut dovedește însă că printr-o ex-

rațională a suprafețe- 
irigat, unele

mod 
apli-

prin

ploatare mai 
lor amenajate pentru 
G.A.S.-uri din regiune puteau obține 
producții și mai sporite.

Producții mari la culturile irigate 
au dobîndit și unele G.A.C.-uri din 
regiune, așa după cum se observă 
în tabelul de mai jos:

PORUMB BOABE SFECLA 0E ZAHĂR

Utl t TA TEA
AftOO UCTIA 
08 ȚI MUTĂ

czts- 
rtets 
PROD 
PKIH 
IRIG

----

PROOUCT/A 
OBTIHUTĂ

CREȘ
TEREA 
PROD 
PR.tM 
'RIGIftIGAT

Kq./H»
NEIRI6. lălOAT

Kg/Ha
HCIRI6A1

Kg./Ha

DA C ROMA BOTOȘAhl 
b AC.BUCtCtA- . 
G1CSUUTA- .
6A.C VlĂMfSII-OAVtni

22

2fi
1, Zf

11.194

9250
7 500

2.100

1500
3'200

490

350
234

13
7
2

35.000 
30000 
45000

15 000 
12000 
U 500

233
250
257

Aceste producții au fost obținute 
în primul an pe suprafețe mari, 
fără ca' unitățile respective să aibă 
o experiență îndelungată în 
tehnica culturilor irigate. Consider 
că trecerea la irigarea culturii po
rumbului, plantă cerealieră cu pro
ducția cea mai mare și cu folosințe 
multilaterale, trebuie să constituie o 
preocupare de prim ordin a specia
liștilor.

Importante sporuri de producție 
la ha. au fost realizate prin irigații 
și la porumbul siloz. Astfel, la G.A.S 
Șiret, de pe o suprafață de 15 ha., 
unde s-au asigurat toate cerințele 
agrotehnice, plus irigația, s-au ob
ținut 60.000 kg. porumb siloz la hec
tar, față de 22.100 kgrha pe tere
nurile neirigate.

Pe lîngă lucrările agrotehnice 
care trebuie executate în mod co
respunzător pentru culturile iriga
te, o mare însemnătate are aplica
rea la ha. a unor cantități de apă 
suficiente în perioadele critice de 
dezvoltare a plantelor.

Iată ce diferențe de producție la 
hectar au fost obținute în funcție 
de numărul de udări aplicate la po
rumbul boabe, la G.A.C. „Ilie Pinti- 
lie“ din comuna Roma, raionul Bo
toșani.

agro-

Cu o singură udare s-au realizat 
6.860 kg./ha.

Cu două udări s-au realizat 8.520 
kg./ha.

Cu trei udări s-au realizat 11.194 
kg./ha.

La această gospodărie colectivă, 
printr-o singură udare s-a dublat 
producția la porumbul boabe irigat, 
față de media la hectar la porumbul 
neirigat din gospodărie. Față de 
media pe comună, producția este de 
peste trei ori mai mare.

în anul 1960 majoritatea unități
lor agricole de stat și cooperatiste 
din regiune au 
producții la ha. la un preț de cost 
per kg. mult mai scăzut, decît la 
culturile neirigate.

Au fost însă cazuri cînd în con
diții asemănătoare s-au obținut la 
aceleași produse prețuri de cost di
ferite. Aceasta se datorește în mare 
măsură faptului că pe alocuri și în
deosebi în unele G.A.S.-uri au fost 
făcute amenajări pentru irigații 
costisitoare, trebuind să se ridice 
apa din surse naturale la înălțimi 
mari, cheltuieli care s-au răsfrînt și 
asupra prețului de cost pe unitatea 
de produs. Pe de altă parte trebuie 
arătat că nu peste tot s-a făcut o 
exploatare rațională a suprafețelor

obținut prin irigații

amenajate pentru irigat, fapt care 
a avut o influență negativă 
producției, deci și asupra i 
de cost. G.A.S. Liteni din 
Fălticeni, a realizat kg. de 
siloz irigat la un preț de
0,09 lei, în timp ce G.A.S. Șiret, care 
are condiții pedo-climatice similare, 
a obținut la aceeași cultură Irigată 
un preț de cost de numai 0,03 lei/kg. 
La G.A.S. Șiret s-a dat atenția cu- 

udărilor la timp, 
întîmplat la cea-

i asupra 
prețului 
raionul 
porumb 
cost de

venită aplicării 
fapt care nu s-a 
laltă unitate.

în anul trecut 
uri din regiunea 
zat de la Culturile irigate produse 
la. un preț de cost scăzut. Așa, de 
pildă, la G.A.C. Roma kg. de po
rumb boabe irigat, a costat numai 
0,19 lei față de 0,57 lei kg. de po
rumb boabe obținut de pe terenul 
neirigat. De asemenea G.A.C. Suli
ța din raionul Botoșani a realizat 
kg. de sfeclă de zahăr irigată la un 
preț de 
de 0,23 
explică 
unități 
irigații, 
re a bazinelor de acumulare, OR1F 
Suceava a proiectat sisteme locale 
de irigații mai puțin costisitoare 
care au fost aplicate de beneficiari. 
Costul amenajărilor pentru irigații 
a fost de 1.500 pînă la 2.500 lei la 
hectar în G.A.C.

Terenurile aflate în aval de bazi
nele de acumulare sînt aproape pla
ne și nu necesită pentru amenajare 
volume mari de terasamente și nici 
ridicarea apei la înălțimi mari. La 
G.A.C. Roma, bunăoară, pe supra
fața de 30 ha. situate în aval de ia
zul Goilar, prețul unui kg. de po
rumb boabe irigat a fost de 0,17 lei. 
fată de 0,30 lei/kg. obținut de pe 22 
ha. unde apa a trebuit să fie ridi
cată la înălțime prin intermediul 
stației de pompare.

★I
Experiența anului agricol 1959— 

1960 dovedește limpede că produc
țiile obținute prin irigație sînt mult 
mai ieftine decît cele realizate pe 
terenurile neirigate. Sarcina noastră

numeroase G.A.C. 
Suceava. au reali-

cost de numai 0,10 lei, față 
lei la neirigat. Aceasta se 
și prin faptul că în aceste 
fiind terenuri pretabile la 
aflate în imediata apropie-

este ca în raioanele din estul re
giunii, unde nu sînt surse naturale 
cu debit constant, să extindem la 
maximum sistemele locale de iriga
ție, în imediata vecinătate a bazine
lor de acumulare existente. Din ba
zinele de acumulare aflate în ex
ploatare, cu 0 suprafață a luciului 
de apă de cca. 1.500 ha. pot fi iriga
te 2.000 ha. în anul i960 au fost iri
gate din asemenea surse 437 ha. Pe 
cuprinsul regiunii nu trebuie să 
existe iaz sau bazin de acumulare" 
care să nu aibă irigată, în imediata 
vecinătate, măcar o suprafață egală 
cu a luciului de apă, sau chiar mai 
mare, deoarece sînt posibilități.

în expunerea făcută la Plenară 
din 30 octombrie — 1 noiembrie i960 
tov. Gh. Gheorghiu-Dej a arătat 
printre altele că „va trebui asigura
tă punerea în exploatare a tuturor 
suprafețelor amenajate pentru iri
gații și aplicarea unei agrotehnici 
diferențiate, corespunzătoare cultu
rilor irigate". în acest sens, în anul 
1961 trebuie remediate toate defec
țiunile sistemelor de irigații din sec
torul de stat și cooperatist, reparate 
utilajele și agregatele de irigații și 
școlarizați în perioada de iarnă cît 
mai multi brigadieri, tehnicieni și 
ingineri din unitățile care au supra
fețe de irigat. Este necesar, de ase
menea, să se stabilească pînă cel 
mai tîrziu la 15 ianuarie 1961 pla
nurile de culturi pe suprafețele iri
gate, necesarul de apă unde iriga
rea se face din bazinul de acumula
re, pentru a se reține din timp can
titatea de apă trebuincioasă. Pe de 
altă parte se simte nevoia ca în 
anul acesta toate unitățile de stat 
și cooperatiste să administreze pe 
terenurile ce vor fi irigate cantită
țile necesare de îngrășăminte, să se
lecționeze încă din iarnă semințele 
ce vor fi semănate pe aceste supra
fețe, să aplice o agrotehnică-dife
rențiată în scopul obținerii unor 
producții cit mai sporite.

De asemenea, la amenajările noi 
pentru irigații să se extindă folosi
rea reversibilă a sistemelor de de
secare, prin grefarea sistemelor de 
irigații pe cele de desecare. însfîr- 
șit, în raioanele de șes unde sînt 
multe suprafețe de teren sărăturate, 
nu trebuie neglijată extinderea fo
losirii apei pentru irigații din bazi
nele de acumulare, cu un conținut 
redus de săruri, pentru a se realiza 
odată cu extinderea 
gate și ameliorarea

suprafețelor iri- 
acestor soluri.

NITU 
ing. șef la

TEODOR
O.R.I.F.-Suceav*



Din Uniunea Sovietică

Am realizat și depășit planul din Franța și Algeria
Activitatea sportivă 

în satele din raionul Alexandria

cu mult mai devreme
Anul trecut, analizînd documen

tele Plenarei din decembrie 1959 a 
C.C. al P.C.U.S., lucrătorii din sovho
zul nostru au hotărît să livreze statu
lui în cel de-al doilea an al 
nalului 1.400 chintale de carne, a- 
dică de două ori mai mult decît 
prevedea sarcina de plpn. Aceasta 
însemna că sovhozul se angaja să 
depășească pînă la sfîrșitul anului 
1960 nivelul prevăzut să fie atins 
de sovhoz in ultimul an al sep- 
tenalului.

Angajamentul era îndrăzneț. Pen
tru* a-1 duce la îndeplinire, trebuia 
acționat repede și hotărît. Mai îna
inte sovhozul nu creștea păsări 
pentru carne și de-aceea rămînea 
nefolosită o importantă rezervă. A- 
cum, noi creștem găini și rațe, pa 
care le îngrijesc muncitoarele noas
tre fruntașe. Rezultatele n-au în- 
tîrziat să se arate : sovhozul a li
vrat statului aproape 200 chintale 
de carne de pasăre. Pentru început 
nu e de loc rău.

Una din principalele ramuri de 
producție ale sovhozului este creș
terea porcilor. în comparație cu 
anul precedent, numărul scroafelor 
a crescut în ansamblu aproxima
tiv de două ori. La noi s-a apli
cat metoda înaintată a întreține
rii porcilor în grupuri mari. îngri
jitoarele noastre de porci au lucrat 
foarte bine, evidențiindu-se îndeo
sebi V. Loghinova, A. Dmitrieva, 
V. Novikova și E. Litvinova.

îngrijitoarele de viței și îngriji
torii de bovine au întreținut bine 
tineretul bovin. Cele mai bune re
zultate le-au obținut A. Hrisanof 
și Z. Nikiforova, aceasta din urmă 
reușind să ridice sporul zilnic de 
greutate al fiecărui vițel la 900 de 
grame și să cîștige întrecerea ini
țiată între îngrijitoarele de

Datorită tuturor acestor 
țe, angajamentul pe care și 
colectivul a fost îndeplinit, 
zul a livrat statului 1.400 chintale 
de carne de porc, de vită și de pa
săre. Potrivit planului septenal, sov
hozul trebuia să livreze statului în 
anul 1965, 1.364 chintale de carne 
greutate vie Așadar, sarcina trasată 
pentru sfîrșitul septenalului a fost 
atinsă și depășită Înainte de termen.

Colectivul sovhozului n-ar fi ob
ținu?, de bună seamă, această vic
torie dacă — sub conducerea or
ganizației de partid — n-ar fi des
fășurat larg întrecerea socialistă,

viței, 
stăruin- 
1-a luat 
Sovho-

• N. S. Hrușciov a felicitat perso
nal printr-o scrisoare pe colhoznicul 
ucrainean Iuri Pitra și pe toți mem
brii echipei sale care au strîns o re
coltă bogată de porumb.

Echipa lui Juri Pitra, Erou al 
Muncii Socialiste, din colhozul „Pen
tru o viață nouă“ (regiunea Subcar
patică) a strîns anul trecut cîte 120 
chintale porumb boabe de pe o su
prafață de 15 ha și cîte 1.523 chin
tale masă verde de porumb știuleți 
la hectar de pe o suprafață de 60 
ha.

• In Belgia continuă marea grevă 
3 oamenilor muncii. In ciuda violen
țelor la care se dedau polițiștii îm
potriva manifestațiilor muncitorești, 
muncitorii își exprimă hotărîrea de 
neclintit de a lupta împotriva infa- 
njului proiect de lege guvernamen
tal îndreptat împotriva muncitorilor 
belgieni.

• La Cape Canaveral (S.U.A.) în
cercarea de a se lansa o rachetă ba
listică s-a soldat cu un eșec. La 25 
secunde după lansare, racheta a că
zut în Oceanul Atlantic.

stabili pe fruntașii în in*Pentru a 
trecere, Ia sfîrșitul fiecărei luni se 
întrunește o comisie alcătuită din 
șefii de brigăzi, responsabilii de 
ferme, îngrijitoare de porci, mul
gătoare, și îngrijitoare de viței.

Lupta pentru îndeplinirea înainte 
de termen a angajamentelor aduce 
mereu pe primul plan noi și noi 
nume de fruntași. Lucrătorii de la 
ferma de vaci a secției centrale a 
sovhozului au dobîndit cinstea de 
a se numi colectiv de muncă co
munistă. Comunista E. Gherțik de 
la această fermă este cea mai bună 
mulgătoare din raion. Mulgătoarele 
de la ferma din Liublino și-au în
deplinit și ele angajamentul înain
te de termen, obținînd în anul 1960 
peste 3.400 litri de lapte de Ia fie
care vacă, ceea ce constituie un 
spor de peste 560 litri față de anul 
precedent.

Lucrătorii 
au hotărît 
sarcinile ce 
inte de termen. Pînă acum, 
hozul a și realizat in medie cite 
3.291 litri de lapte de la fiecare 
vacă; nivelul producției de lapte 
prevăzut pentru ultimul an al sep-

de la fermele de vaci 
și ei să îndeplinească 
le revin cu mult îna-

SOV-

tenalului este de 3.700 litri.
Așa muncesc îngrijitorii noștri de 

animale, luînd-o înaintea timpului.
în ceea ce privește culturile a- 

gricole, trebuie spus că ijoi am ob
ținut în ansamblu cite 12 tone de 
cartofi la hectar și aproape 30 tone 
de legume. Recoltele sînt bune. Dar 
ogoarele noastre vor da roade și 
mai bogate ; temelia acestor roade 
a și fost pusă. Cu ajutorul lucră
torilor de la Stațiunea de reparat 
tractoare Lujskaia, s-au și stocat 
80.000 tone de compost turbo-mine- 
ral. în afară de aceasta, pină în 
primăvară vom cumpăra 15—20.000 
tone de compost turbo-amonlacal. 
In prezent mecanizatorii pregătesc 
mijloacele tehnice, pentru ca deîn- 
dată ce vremea o va îngădui, să 
inceapă împrăștierea intensivă a 
îngrășămintelor pe ogoare.

Au fost scoase la iveală și puse 
în acțiune numeroase rezerve, dar 
mai sint încă multe posibilități, 
care vor 
deplin.

fi și ele folosite cit mai

I. SAFRONOV 
directorul sovhozului 

„Volodarski", raionul Lujski. 
regiunea Leningrad

T

Amatorii de vraj
In mintea multor cetățeni din pa

tria noastră este încă vie imaginea 
schimbării de guverne în Romînia 
burghezo-moșierească. La plecarea u- 
nui partid de la putere, fiecare deți
nător de posturi mai mari sau mai 
mici, începînd de la miniștri și 
pînă la cel mai umil primar, aveau 
grijă să-și umfle buzunarele cît mai 
mult, prin jefuirea banului public, 
pentru a putea „rezista" pînă la a 
doua guvernare. In acest scop, ei sfe
teriseau aproape totul, lăsînd succe
sorului o situație falimentară. In 
presa de pe acele vremuri circula, 
de altfel, o expresie cunoscută : 
„După noi, poate să vină potopul"! 
Dacă ei nu mai erau la pu
tere, cu cît mai piuite greutăți, avea 
partea adversă, cu atît era mai 
bine ! Fiecare politician știa că nu e 
iubit de popor, de aceea, el nici mă
car nu-și punea problema de a fi 
iubit. Singura problemă care îl preo
cupa era aceea ca adversarul să pară 
mai odios și mai netrebnic decît el. 
De aceea, alături de lăcomia nese
cată care îl împingea să fure cît mai 
mult din buzunarul statului, al ce
tățeanului simplu, se afla și așa zisa 
tactică de a crea greutăți opozantu
lui. Nu de mult, mi-a căzut în mînă 
o stenogramă a ședinței de lucru a 
uneia dintre conducerile partidelor 
burghezo-moșierești, care au guver
nat țara înainte de 23 August 1944. 
Fiind întrebat ce părere are despre 
unul din oamenii săi, care furase prea 
mult din bugetul statului și fusese 
dat în vileag, șeful acelui partid a 
răspuns : „A făcut bine, dragule, căci 
prin aceasta a pricinuit greutăți suc
cesorului la guvern".

Cam în același fel se petrec lucru
rile și astăzi în țările capitaliste. Po
porul american asistă acum la o tra
gedie jucată de D. Eisenhower, cel 
care peste cîteva zile va trebui să 
cedeze locul de președinte al S.U.A. 
lui Kennedy, reprezentantul partidu
lui democrat. După cum se știe, gu
vernarea lui Eisenhower a constituit 
o adevărată pacoste pe capul poporu
lui american. Ducînd o politică aven
turistă „pe marginea prăpastie!", Ei
senhower și echipa lui a pricinuit a- 
mericanilor numeroase și grele sufe
rințe. Bilanțul guvernării lui Eisenho
wer e foarte sumbru. Devalorizarea 
dolarului și scumpirea vieții, ruina, 
pentru cetățeanul american de rind; 
afaceri grase și cîștiguri imense, în-

In satele din R. P. Bulgaria

Lă să
pentru 

suferință

Duminică 
ferendumul 
lege guvernamental referitor la Al
geria. In Algeria, referendumul a 
început încă de vineri și a durat trei 
zile.

Referendumul a avut ca scop 
obțină aprobarea poporului față de 
politica dusă de președintele De 
Gaulle și guvernul său în Algeria. 
Cetățenii au avut de răspuns prin 
„Da“ sau „Nu" la următoarea între
bare : „Aprobați proiectul de lege 
supus poporului francez de către pre
ședintele republicii cu privire la 
autodeterminarea populațiilor alge
riene și organizarea autorităților pu
blice în Algeria înainte de autode
terminare ?“

întrebarea a fost, după cum se 
vede, astfel formulată încît să pro
voace confuzie. întregul popor fran
cez, cu excepția ultracolonialiștilor, 
aprobă principiul autodeterminării 
poporului algerian. Dar în proiectul 
de lege supus referendumului există 
o serie de prevederi care de fapt re
duc la zero recunoașterea acestui 
principiu. Intre altele, se prevede, de 
pildă, ca autodeterminarea să aibă 
loc într-un viitor nedefinit, „atunci 
cînd condițiile de securitate ar per
mite". Cu alte cuvinte, ea ar putea 
să aibă foc atunci cînd vor hotărî 
guvernanții francezi.

Propaganda oficială a depus mari

a avut loc în Franța re- 
cu privire la proiectul de

ia aminte!

să

groșarea averilor fabuloase 
marii capitaliști. Moarte și 
grea pentru cetățenii simpli care au 
dus pe umerii lor războiul din Coreea 
și din alte părți ale lumii; grămezi 
mari de aur și devize pentru marii 
capitaliști care au tras foloase de pe 
urma războaielor

Așa după cum arăta deunăzi în
suși ziarul elvețian „DieTat" — care 
a dovedit întotdeauna simpatie față 
de cercurile conducătoare din S.U.A. 
— guvernul Eisenhower... „nu se dă 
în lături ca în ultimele zile ale exis
tenței sale să lase moștenire, guver
nului Kennedy un fapt împlinit în
tr-un punct important al globului, 
pentru ca viitorul guvern să plăteas
că apoi oalele sparte... Anumite 
cercuri ale armatei S.U.A., au atras 
Washingtonul într-o activitate „de 
ultimă oră" în Laos pentru ca Ken
nedy să fie pus în fața unor „acțiuni 
tari" care să-i facă dificilă orice po
litică rezonabilă față de Laos în spi
ritul hotărîrilor de la Geneva din 
1954...“.

Desigur că nu e vorba aci numai 
de crearea unor greutăți guvernului 
S.U.A care își va începe activitatea 
la 20 ianuarie 1961. Cu altă ocazie, 
am arătat cititorilor noștri interesele 
economice și politice pe care cercu
rile imperialiste le au în Laos și alte 
părți ale lumii, unde uneltesc. Acțiu
nile din ultima vreme a lui Eisenho
wer sînt împinse de acele cercuri 
imperialiste din S.U.A. care au inte
res să-și umple cît mai mult buzu
narele înainte de a ceda puterea par
tidului adversar, și pentru a-și crea 
o situație favorabilă pe care noul

guvern să nu o poată anula sau folosi 
în interesul cercurilor pe care le 
reprezintă.

Pe aceeași linie se înscrie și măsu
ra luată de guvernul Eisenhower în 
legătură cu Cuba. După cum se știe, 
de curînd, la ordinul cercurilor pe 
care le reprezintă, Eisenhower, a rupt 
relațiile diplomatice cu Cuba. Din 
înseși relatările presei americane, re
zultă că inițiatorii acestei măsuri sînt 
concernele americane strîns legate 
de partidul republican pe care-1 re
prezintă Eisenhower și care au avut 
mari investiții de capital in Cuba, 
(potrivit datelor oficiale, aceste in
vestiții s-au ridicat la peste 
de dolari).

Printre marile corporații 
avut investiții de capital în 
gumară : „Standard Oil Company of 
NewJersey", „International Telepho
ne and Telegraph Company", „Texas 
Oil Company", „United Fruit Com
pany" și altele.

In dorința de a recîștiga raiul pier
dut și a vîrî din nou sub jugul robiei 
imperialiste poporul cuban, cercurile 
reacționare americane nu se dau îna
poi de la nimic. Ele finanțează lepă
dăturile fasciste ale lui Batista și le 
pregătesc în vederea unei intervenții 
sîngeroase în Cuba. In toate acțiu
nile lor, imperialiștii americani uită 
însă că au trecut de mult timpurile 
cînd puteau să facă orice, fără tea
ma de a fi pedepsiți Viteazul popor 
cuban își va apăra cu hotărîre inde
pendența și se bucură de simpatia 
sprijinul tuturor popoarelor lumii.

întreaga omenire atrage atenția 
maiorilor de vrajbă să ia aminte.

1 miliard

care au 
Cuba se

Și

a-

eforturi pentru a se obține în acest 
referendum rezultatul dorit de gu
vern. Ea a folosit pe scară largă ra
dioul, televiziunea, cinematograful, 
numeroase organe de presă. La do
miciliile cetățenilor au fost expedia
te plicuri oficiale conținînd tezele gu
vernului. Prin toate mijloacele s-a 
căutat să se răspîndească confuzia și 
să se provoace dezorientarea opiniei 
publice.

Forțele democratice n-au avut la 
îndemînă asemenea mijloace de pro
pagandă decît pe scară mult mai re
dusă. Ele au prezentat însă opiniei 
publice argumente clare și convingă
toare, arătînd poporului că referen
dumul constituie o sfidare a opiniei 
publice din Franța și de pretutindeni, 
care cere încetarea războiului din Al
geria. Partidul Comunist Francez i-a 
chemat 
arătînd 
seamnă 
tinuării 
tică ce 
lume.

Presiunile exercitate de propagan
da oficială pentru a smulge alegă
torilor votul dorit de guvern, au fost 
însoțite de numeroase măsuri tero
riste. In Algeria, îndeosebi, operația 
votării s-a desfășurat într-o atmosfe
ră apăsătoare de amenințări împotri
va poporului. Organizarea votării a 
fost încredințată de fapt armatei. Gu
vernul francez a trimis noi unități 
blindate „să întărească" forțele ar
mate aflate acolo.

In pofida atmosferei de teroare 
care a domnit în Algeria, în nume
roase locuri au avut loc însuflețite 
demonstrații patriotice ale populației 
algeriene, care a ieșit pe străzi ma- 
nifestînd sub lozincile Frontului de 
Eliberare Națională. Trupele france
ze au tras cu sălbăticie asupra de
monstranților, omorînd și rănind nu
meroși oameni. Agenția France 
Presse relata duminică seara că 
în cartierele musulmane șl car
tierele mixte din Alger proporția a- 
legătorilor care s-au prezentat la vot 
a fost de 5 pînă la 10 la sută, iar în 
alte localități, ca, de pildă, Batna și 
Setif, numărul votanților musulmani 
a fost practic nul.

In Franța, votarea a decurs într-o 
atmosferă de confuzie și dezorientare. 
Nici aici, alegătorii nu s-au grăbit 
spre centrele de votare. Corespon
denții de presă relatează că deși în 
cursul dimineții de duminică vremea 
a fost bună, cu un soare străluci
tor, alegătorii nu s-au grăbit să se 
prezinte la cele 2.000 de birouri de 
vot.

La ora cînd scriem aceste rîndurl 
nu se cunosc încă rezultatele defi
nitive ale referendumului. Din tele
gramele de presă care vorbesc des
pre rezultate parțiale se poate ve
dea însă că într-o serie de locuri, 
mulți alegători s-au abținut de la vot 
sau au votat împotrivă. La Paris, de 
exemplu, dintr-un total de 3.003.909 
alegători, 634.677. adică 21 la sută, 
s-au abținut, iar 480.411. adică 16 la 
sută, au votat împotrivă.

Dar oricare ar fi rezultatul scru
tinului, numărul celor care se pro
nunță pentru tratative cu guvernul 
provizoriu al Republicii Algeria în 
problema încetării focului și garan
tării dreptului la autodeterminare al 
poporului algerian, continuă să creas
că.

pe alegători să voteze „Nu", 
maselor că a spune „Nu“ în- 
a se pronunța împotriva con- 
războiului și pentru o poli- 
ar reda Franței prestigiul în

Convorbire cu tov. Petre Baicu, 
președintele consiliului raional U.C. F. S.

Mișcarea de cultură fizică și sport 
din comunele și satele raionului 
Alexandria a cunoscut în ultimul 
timp o însemnată dezvoltare. Au 
fost create noi asociații sportive, iar 
numărul țăranilor colectiviști care 
participă cu plăcere la diferite com
petiții de masă este tot mai mare. 
Despre aceste aspecte demne de sub
liniat, ne-a vorbit zilele trecute tov 
Petre Baicu, președintele consiliului 
raional U.C.F.S.

— Știm că în a doua parte a anu
lui 1960, numărul asociațiilor spor
tive sătești din raionul Alexandria 
a crescut. Vreți să ne spuneți care 
sînt acestea și cum își desfășoară 
activitatea ?

— Ca rezultat al dezvoltării sec
torului socialist al agriculturii și în 
urma colectivizării complete a raio
nului nostru, în ultima vreme și ac
tivitatea sportivă de mase a cunos
cut o îmbunătățire simțitoare. Anul 
trecut, de pildă, s-au creat 12 noi 
asociații sportive, printre care se 
numără : Recolta-G.A.C. Gimeni, 
Elanul-G.A.C. Calomfirești, Recolta 
Purani, Pandurul-Groșeni, Recolta- 
Mîrzești și altele. Astfel, în prezent 
avem 49 de asociații sportive, cu 
aproape 10.000 de membri înscriși 
în U.C.F.S. De altfel acum avem a- 
sociații sportive în fiecare comună, 
care, în general, desfășoară o bună 
activitate. Pot menționa în special 
asociațiile sportive Viață Nouă — 
G.A.C. Spătărei, care numără 312 
membri înscriși în U.C.F.S. și care 
are secții de fotbal, atletism, hand
bal, oină, Progresul-Furculești, cu 
250 de membri, are secții de fotbal, 
volei, șah, tenis de masă, atletism, 
Avîntui — G.A.C. Storobăneasa, cu 
120 membri, are secții de fotbal, 
handbal, atletism, șah etc.

Aceste asociații sportive au caiete 
de evidență a membrilor, calendar 
sportiv intern. Anul trecut au parti
cipat la mai toate competițiile or
ganizate pe plan raional obținînd 
rezultate meritorii.

Referitor la competițiile de masă, 
trebuie să subliniez frumosul succes 
de care s-au bucurat întrecerile din 
etapa pe asociații și pe centre de 
comune din cadrul „Concursului 
cuitural-sportiv", la care au parti
cipat aproape 8.000 de tineri și ti
nere. Cu un deosebit interes au 
fost primite concursurile de volei, 
tenis de masă, șah, tir, atletism, 
ciclism. La etapa raională însă s-a

Ce măsuri trebuie luate pentru terminarea 
la timp și de bună calitate a reparării utilajului?

(Urmare din pag. l-a)

tive ca și de clasificarea unui nu
măr mai mare de sportivi.

In anul 1960, 881 de tineri au tre
cut normele complexului G.M.A.

— Există o preocupare pentru 
munca de propagandă și de educa
re a sportivilor ?

— în ultima vreme a existat o 
preocupare mai mare pentru acea
stă problemă. în primul rînd, s-a 
urmărit ca toți membrii înscriși în 
U.C.F.S. să participe la cursurile de 
învățămînt politic. Apoi, membrii a- 
sociațiilor sportive analizează regu
lat comportarea sportivilor la com
petiții.

Atunci cînd sînt cazuri de indis
ciplină se iau măsurile ce se cu
vin. Așa, de exemplu, jucătorul Ju
lian Millan, din echipa de fotbal 
Flamura Roșie-Brînceni, a avut 
unele atitudini nesportive la compe
tiții și ulterior el a fost aspru cri
ticat într-o adunare a asociației. 
De asemenea, atitudinile nesportive 
de pe terenurile de sport, ca și ce
lelalte aspecte negative sînt satiri
zate prin caricaturi și articole pu
blicate la gazetele de stradă și 
perete.

Mai toate competițiile sînt popu
larizate prin afișe și stațiile de ra
dioamplificare.

— Ce vă propuneți pentru anul 
1961 ?

— în planul de activitate pe acest 
an am prevăzut o serie de compe
tiții de masă, la care vom căuta să 
atragem un număr tot mai mare de 
tineri țărani colectiviști. O atenție 
deosebită vom acorda problemei a- 
tragerii unui număr mai mare de 
tinere la întrecerile sportive. Vom 
organiza o serie de duminici spor
tive, care vor cuprinde concursuri 
la diferite discipline sportive.

Pe lîngă competițiile cu caracter 
republican, avem prevăzut în calen
darul pe anul 1961 o serie de con
cursuri de atletism, cum sînt „Cupa 
2 iulie", handbal redus — „Cupa 
„Recolta“, ciclism — „Cupa seceri
șului", demonstrații de box, în co
munele Țigănești, Buzescu, Atîrnați, 
Furculești. etc.

O preocupare de seamă a consi
liului raional U.C.F.S., va fi și mun
ca de întărire și organizare a aso
ciațiilor sportive, pentru ca acestea 
să poată desfășura o activitate in
tensă și cu rezultate cu care să ne 
putem mîndri la sfîrșitul anului.

remarcat o participare mai slabă, 
întrucît comisia de organizare nu | 
s-a mai preocupat de mobilizarea | 
concurenților și popularizarea între- ! 
cerilor.

Avem și asociații sportive sătești 
care nu desfășoară o activitate la 
nivelul posibilităților existente, cum 
sînt Vietoria-Atirnați. Flamura rt>- 
șie-Brinceni etc. Conducerile aces
tor asociații sportive se preocupă 
mai mult de secțiile de fotbal De 
exemplu, asociația sportivă din co
muna Atîrnați (președinte Ilie 1 
Gheorghe), care numără peste 200 
membri și care are echipament 
sportiv în valoare de 7-8.000 lei, 
precum și teren de fotbal, teren de 
volei, neglijează complet activitatea 
sportivă de mase.

— Care este situația bazei mate- i 
rial-sportive ?

— în privința bazelor sportive, 
trebuie să arăt că avem în raion 
25 terenuri de fotbal, 12 terenuri 
de volei, 4 terenuri de handbal re
dus, 4 piste de popice, piste simple 
pentru alergări etc. Și, în general, 
asociațiile sportive sînt dotate cu 
echipament și material sportiv. Dar 
majoritatea echipamentului este fo
losit mai mult pentru echipele de 
fotbal. Pentru anul 1961 ne-am pro
pus să remediem aceste lipsuri.

— Cîte secții sportive au fost afi- ; 
liate la federațiile de specialitate și i 
care este numărul concurenților care 
au trecut normele complexului 
G.M.A. ?

— Menționez că toate cele 18 e- | 
chipe de fotbal, participante la cam- ! 
pionatul raional, ediția 1960—1961, 
sînt afiliate la F.R.F. La celelalte 
discipline sportive nu s-a afiliat nici 
o secție din mediul sătesc. în acest 
an, ne vom preocupa mai mult și 
de problema afilierii secțiilor spor-

M. LERESCU

IN TOATĂ TARĂ 
continuă să iasă lozuri

centrelor mecanice au fost reparate 
și în cea mai mare parte livrate.

în ce privește tractoarele, din nu
mărul de 1.720 
ție, pînă acum 
și livrate 398. 
au obținut C. 
din 142 de tractoare primite a 
rat 84), C. M. Tecuci, C. M. 
și C. M. Galați. Foarte slabe 
tate s-au obținut la centrele meca
nice Roșiori (numai 51 de tractoare 
reparate din 182 primite), Dudești- 
Cioplea (abia 52 de tractoare repa
rate din 143 intrate) și Iași (26 din 
74 trimise).

Și în unitățile noastre se înregis
trează o serie de greutăți din cauză 
că unele baze de aprovizionare nu 
asigură unele piese de schimb im
portante necesare reparațiilor.

Este de datoria tuturor centrelor 
mecanice, chiar a acelora unde s-au 
obținut pînă acum succese impor
tante, să impulsioneze livrarea trac
toarelor reparate, cerînd 
să le ridice grabnic. De 
se impune ca centrele 
unde planul de reparații 
rămas în urmă, să reorganizeze te
meinic munca, astfel încît întîrzie- 
rile să fie lichidate grabnic. C. M. 
Galați, care fabrică puntea din 
spate pentru tractorul K.D. are da
toria să mărească ritmul de livrare 
a, acestei importante piese de schimb. 
Același lucru trebuie spus despre 
C.M, Roșiori care execută cadrul 
cărucior pentru tractorul K.D.

pregătire a utilajului sînt pînă a- 
cum: Oltenia și Crișana. Se poate 
aprecia că și în unitățile din Trus
turile Gostat Dobrogea, Mureș — 
Autonomă Maghiară și Bacău s-au 
făcut progrese însemnate în ce pri
vește reparația tractoarelor.

In schimb, în unitățile din Trus
turile Gostat Brașov, Iași, Suceava 
și Cluj ritmul reparației tractoare
lor este necorespunzător.

Putem spune că rezultatele ar fi 
fost mai bune dacă unele baze de a- 
provizionare ca cele din Brașov, Tg. 
Mureș, Ovidiu, Satu Mare și Galați, ar 
fi pus la îndemîna unităților o serie 
de piese de schimb strict necesare. 
După cum se știe, unitățile noastre 
au trimis și in centre mecanice 
unele tțactoare în vederea repara
țiilor. Sînt cazuri însă cînd aceste 
unități anunță că lucrările s-au 
terminat, dar (așa cum ni s-a arătat 
de către trusturile gostat. Crișana 
sau Galați) cînd delegații gospodă
riilor se prezintă să ridice tractoa
rele constată că acestea n-au fost 
totuși recepționate

Este necesar a fi 
astfel de deficiențe 
grabnic. Totodată,

introduse în repara- 
au fost reparate 6*1 
Rezultate mai 
M. Timișoara
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(care 
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luate 
să fie 
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Cu flecare an ce 
trece crește nive
lul de trai al oa
menilor muncii de 
pe ogoarele R. P. 
Bulgaria. Satele 
colectivizate se în
frumusețează, se 
construiesc noi lo
cuințe. în fotogra
fia din dreapta: 
casa unul colecti
vist. în fotografia 
de jos : o uliță 

dintr-un sat.

măsuri ca 
înlăturate 

o_____  ___ , impune ca
gospodăriile de stat să ia măsuri în 
vederea măririi ritmului de lucru, 
încadrîndu-i în posturile cheie de 
reparații pe cei mai buni mecanici 
și mecanizatori.

Tovarășul

ing. N. Bologan 
directorul general 

al Trustului
Centrelor Mecanice

Anul acesta, ca urmare a unei 
dotări mai bune cu mașini-unelte a 
unităților trustului nostru, a ridică
rii calificării profesionale a oame
nilor și a unei mai bune organizări 
a muncii, reparația motoarelor și 
tractoarelor trimise în centrele me
canice de către SM.T.-urj și gospo
dăriile de stat se desfășoară mai 
bine decît in iarna 195.9—1960. Pînă 
de curînd, toate motoarele trimise

unităților 
asemenea, 
mecanice 
este mult

la „Loz în plic“
„SECRETUL" acestor 
cîștiguri este perseverența 
Jucați și dvs.
și veți putea obține
„Lozul cel mare“ 

de 5.000 lei
„Ilie Pintilie" cu cor-

„Vasile Roaită" cu 
la semănătoarea S.U.- 
mecanic Galați cu

Tovarășul

ing. Vasile Bratu 
directorul general adjunct 

al D.G.A.D.

Măsurile tehnico-organizatorice 
luate de către Direcția noastră ge
nerală în vederea bunei aprovizio
nări a S.M.T.-urilor, gospodăriilor 
de stat și centrelor mecanice cu 
piese de schimb și materialele ne-

cesare reparațiilor, au contribuit a- 
nul acesta la asigurarea unităților 
in mult mai bună măsură ca în anii 
trecuți cu cele solicitate. Uzine cum 
sînt „Ernst Thălmann" din Brașov 
sau „I. C. Frimu-Sinaia" s-au achi
tat cu cinste de îndatoririle ce 
reveneau, în ce privește livrările 
piese de schimb.

Trebuie recunoscut totuși,
uneori unitățile și-au procurat mai 
dificil o serie de piese de schimb 
— ce e drept puține la număr — 
cum sînt pinionul de la cutia de vi
teză pentru tractorul U.T.O.S., gru
puri conice pentru tractoarele KD 
și U.T.O.S. sau coroane de la trans
misia finală a tractoarelor K.D. 
Acest lucru se datorează faptului că 
unele întreprinderi industriale care 
au obligația să livreze agriculturii 
piese de schimb, nu s-au achitat in
tegral de sarcinile ce le revin. 
I.M.U.M. Medgidia, de exemplu, 
este în restanță cu o serie de repere 
printre care: pinionul de la trans
misia finală, ax-steluță, antecamere, 
coroane etc., I.M.S. Roman cu chiu- 
lase, uzinele
mane și plazuri pentru plugurile 
P.P.-30, uzina 
osii și roți de 
29, centrul 
punți-spate.

In ultimul timp, s-au luat măsuri 
menite să ducă la livrarea cantită
ților necesare din aceste piese de 
schimb, ceea ce va contribui la 
grăbirea reparației utilajului agri
col.

Trebuie subliniat totodată că și 
unele baze de aprovizionare cu 
piese de schimb au datoria să-și 
îmbunătățească munca. Așa sînt de 
exemplu, bazele nr. 10 din Ștefă- 
nești, regiunea Argeș, și No. 12 din 
Simeria, regiunea Hunedoara, care 
în lunile noiembrie-decembrie 1960, 
bazîndu-se pe un consum mai re
dus de piese, n-au luat măsuri co
respunzătoare pentru satisfacerea 
tuturor cerințelor din regiunile res
pective, astfel încît au creat greu
tăți la reparații unităților în teren.

Asemenea lipsuri vor trebui în
lăturate cu cea mai mare atenție pe 
viitor.
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